

The Great Divine Call
ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ထီၣ်ကတၢၢ်ကစၢ်ယုၤအတၢ်ကိး

မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤတၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဃးဒီး “တၢ်ကိး” တမံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်, ပကတၢၢ်ပီၣ်တၢၢ်ပီၣ်လိာ်ပသးတက့ၢ်. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ကိးအဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်လၢ မူခိၣ်ဘီမ့ၢ်န့ၣ်အသိး, မ့ၢ်ဒၣ်ထဲလၢပုၤတဖုအဂီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးလီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ကိးအဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်လၢတၢ်အရူဒိၣ်တမံၤန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကိးအဝဲအံၤအတၢ်ကတၢၢ်သ့ၣ်တဖုန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်လီၣ်ဖျါ ၁၈:၄** အပူၤန့ၣ်လီၤ.

“ဒီးယုၤဟူတၢ်အကလုာ်အဂၤတမံၤသီၣ်လၢမူခိၣ် စံးဝဲဒၣ်, ယပုၤဂီၢ်မ့ၢ်သ့ၣ်ဧ, ဒ်သိးသုသုတဘၣ်ဃးဒီးအတၢ်ဒဲးဘးတဂ့ၢ်, ဒီးဒ်သိးသုသုတဘၣ်ဃးဒီးအတၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်တဂ့ၢ်ဒီး, ဟးထီၣ်လၢအပူၤတက့ၢ်.”

] တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်ကိးတမံၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးတၢ်အကလုာ်လၢအဂၤတမံၤသီၣ်လၢမူခိၣ်န့ၣ်လီၤ.
(Another Voice from heaven)

] တၢ်ကလုာ်အဝဲအံၤကမ့ၢ်မတၢ်တဂၤအကလုာ်န့ၣ်လဲၣ်. တၢ်ကိးအဝဲအံၤ, အတၢ်ပညိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ဆူ “ယပုၤဂီၢ်မ့ၢ်သ့ၣ်ဧ” န့ၣ်လီၤ.

] တၢ်လၢ, “ယပုၤဂီၢ်မ့ၢ်” အံၤန့ၣ်ကမ့ၢ်မတၢ်သ့ၣ်တဖုန့ၣ်လဲၣ်. ဘၣ်တၢ်စံးအီၤလၢ, “ဟးထီၣ်လၢအပူၤတက့ၢ်” န့ၣ်လီၤ.

] တၢ်အံၤအခိပညိၣ်ကအိၣ်ဒ်လဲၣ်, တၢ်လၢ, “အပူၤ” (her) အံၤန့ၣ်ကမ့ၢ်မတၢ်တဂၤန့ၣ်လဲၣ်.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်သုကွၢ်သ့ၣ်တဖု, အတၢ်စံးဆၢန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်လီၣ်ဖျါအဆၢဒိၣ် (၁၈) စးထီၣ်သီအဆၢသ့ၣ်တဖုန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်အီၤသ့ဒီးဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကိးတၢ်အံၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကနၢ်ဟံၣ်ဘၣ်အီၤဂ့ၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. **လံာ်လီၣ်ဖျါ ၁၈:၁-၂** န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်အီၤဒ်အဖီလၢအသိးလီၤ.

“ဒီးတၢ်န့ၣ်တဖုအလီၢ်ခဲဒီး, ယထံၣ်ဘၣ်ကလူးအဂၤတဂၤ, အိၣ်ဒီးအစိဒိၣ်အကမိၤထီၣ်ဟဲလီၤ လၢမူခိၣ်, ဒီးဒီးဟီၣ်ခိၣ်ကပီၤထီၣ်လၢအတၢ်ကပြုၢ်ကပြီၤလီၤ. ဒီးကိးပသုထီၣ်လၢအကလုာ်ဆူၣ်ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ဘၢဘူၤလိၣ်ဖးဒိၣ်လီၤဂီၢ်လံ, လီၤဂီၢ်လံ. ဒီးကဲထီၣ်တၢ်ဝဲတၢ်နါအလီၢ်, ဒီးကယံၢ်သး တကဆီၣ် ဘၣ်ခိးတၢ်အလီၢ်, ဒီးထီၣ်တကဆီၣ်ဘၣ်ဒီးဘၣ်တၢ်သးဟ့အီၤခဲလၢခိးတၢ်အလီၢ်လီၤ.”

ကလူးအဂၤတဂၤ, အိၣ်ဒီးအစိဒိၣ်ကမိၤထီၣ်ဟဲလီၤလၢမူခိၣ်တဂၤအံၤ, ကမ့ၢ်မတၢ်တဂၤန့ၣ်လဲၣ်. အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်ပကစၢ်စီၤပယုၤဂီၢ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်စိတၢ်ကမိၤလၢအကစံၣ်ညိၣ်ဟီၣ်ခိၣ်တဂၤအတၢ်ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲခံစုတစုန့ၣ်လီၤ. (လံာ်မးသဲ ၂၈:၁၈) ပုၤအဝဲအံၤအတၢ်ကတၢၢ်သ့ၣ်တဖုန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်လီၣ်ဖျါ ၁၈:၂,၃ စ့ၢ်ကိးန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဒီးလၢ လံာ်လီၣ်ဖျါ ၁၈:၄ န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်အတၢ်ကတၢၢ်လၢအမ့ၢ်, “ဒီးယုၤဟူတၢ်အကလုာ်အဂၤတမံၤသီၣ်လၢ မူခိၣ် စံးဝဲဒၣ်, ယပုၤဂီၢ်မ့ၢ်သ့ၣ်ဧ, ဒ်သိးသုသုတဘၣ်ဃးဒီးအတၢ်ဒဲးဘးတဂ့ၢ်, ဒီးဒ်သိးသုသုတဘၣ်ဃးဒီးအတၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်တဂ့ၢ်ဒီး, ဟးထီၣ်လၢအပူၤတက့ၢ်.” န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်တၢ်ကလုာ်အဝဲအံၤဒုတမ့ၢ်ဘၣ်ကစၢ်ယုၤဂီၢ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ကလုာ်န့ၣ်ဘၣ်, စံးဝဲစ့ၢ်ကိးလၢ, “ယပုၤဂီၢ်မ့ၢ်” န့ၣ်

လီၤ.

**လာတၢ်န့ၣ်အယီၤ တၢ်အဝဲအံၤကမ့ၢ်ဒၣ်,
ကစၢ်ယွၤအနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲလာ အအိၣ်ဒီး
တၢ်စိတၢ်ကမိၤဒီး တၢ်လာတၢ်ပွဲၤ, လာ
အအိၣ်ဝဲလာမူခိၣ်ဘီၣ်တၢ်ကန့ၣ်လီၤ.**

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပယုနၢ်ဟံၣ်တၢ်လံၤဝံၤဒီး, ပကနၢ်ဟံၣ်စ့ၢ်ကီးတၢ်ကတိၤဖိလာအမ့ၢ်, “ယပုၤဂီၢ်မ့ၢ်
သ့ၣ်ဧာ, ဟးထီၣ်လာအပူၤတက့ၢ်” န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဒီးန့ၣ်ဒီးတၢ်လာ, “အဝဲ” အံၤန့ၣ် ကမ့ၢ်မတၤလဲၣ်. တၢ်စံးဆၢန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်လီၣ်ဖျါ
၁၈:၁-၃** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးတၢ်န့ၣ်တဖၣ်အလီၢ်ခဲဒီး, ယထံၣ်ဘၣ်ကလုးအဂၤတဂၤ, အိၣ်ဒီးအစိဒိၣ်အကမိၤထီၣ်ဟဲလီၤ လာ
မူခိၣ်, ဒီးဒီးဟီၣ်ခိၣ်ကပီၤထီၣ်လာအတၢ်ကပြုၣ်ကပြီၤလီၤ. ဒီးကိးပသုထီၣ်လာအကလုာ်ဆူၣ်ဒီးစံးဝဲဒၣ်,
ဘၤဘူၤလိၣ်ဖးဒိၣ်လီၤဟီၣ်လံ, လီၤဟီၣ်လံ. ဒီးကဲထီၣ်တၢ်ဝဲတၢ်နီၤအလီၢ်, ဒီးကယံၤသး တကဆီၣ် ဘၣ်ခိးတၢ်အလီၢ်,
ဒီးထီၣ်တကဆီၣ်ဘၣ်ဒီးဘၣ်တၢ်သးဟ့ၢ်အိၣ်လဲၣ်တၢ်အလီၢ်လီၤ.အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, ကယံၤပုၤကလုာ်ကလုာ်အိၣ်လဲ
တၢ်သးဒိၣ်ထီၣ် အစပံးထံဘၣ်ဃးဒီးအဝဲဒၣ် အတၢ်မၤကမၣ်မုၣ်ကမၣ်ခွါလီၤ. ဒီးဟီၣ်ခိၣ်အစီၤပၤတဖၣ်မၤ
ကမၣ် အသးဒီးအီၤ, ဒီးမ့ၢ်အတၢ်မုၣ်တၢ် လၢအါလုာ်ကွံာ်အယီၤဒီး, ပုၤကၤတၢ်ဖိလာဟီၣ်ခိၣ်ချာတဖၣ်န့ၣ်,
ထူးထီၣ်တီၤထီၣ်ဝဲဒၣ်လီၤ.”**

တၢ်လာလံာ်လီၣ်ဖျါအဆၢဒိၣ် (၁၈) စးထီၣ်သီအဆၢဖိ (၃)ဆၢအံၤန့ၣ်, ပထံၣ်ဘၣ်တၢ်လာ, “အဝဲ”
အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် “ဝုၢ်ဘၤဘူၤလိၣ်” အဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်လာဝုၢ်ဘၤဘူၤလိၣ်စ့ၢ်ကီးဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလာပုၤမတၤတဂၤလဲၣ်န့ၣ်သုသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်စ့ၢ်ကီးဧါ. မ့ၢ်ဝဲ
လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီး “အဝဲ” အံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်, ပသ့ၣ်ညါတၢ်လံၤလာတၢ်မၤလိ(၃၇)လာအမ့ၢ် “ပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်, အပ
တီၢ် (၃) န့ၣ် ဝံၤလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီး “အဝဲ” အံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်လီၣ်ဖျါ ၁၇:၅** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးအမံၤကွဲးအသးလာအမဲာ်တူၢ်ခိၣ်, တၢ်ခူသ့ၣ်, ဘၤဘူၤလိၣ်ဖးဒိၣ်, ပုၤဃဲသဲမုၣ်, ဒီးဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်
သးဘၣ်အာတဖၣ်အမိၤလီၤ. ”**

တၢ်အဝဲအံၤ ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါအီၤလာတၢ်ပနီၣ်အတၢ်ကွဲးန့ၣ် ပဘၣ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်လီၤ. တၢ်လာပိာ်မုၣ်အဝဲ
အံၤဘၣ်တၢ်ကိးအီၤလာ ဘၤဘူၤလိၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်လီၣ်ဖျါ ၁၇:၁** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးကလုးအိၣ်လာကလုးနွံၤကအကျါလာအအိၣ်ဒီးလီၤခိၣ်နွံၤဖျါတဂၤ, ဟဲဝဲဒီးကတိၤတၢ်ဒီးယၤ,
ဒီးစံးဘၣ်ယၤ, ဟဲဃီၤတက့ၢ်. ယကဒုးနဲၣ်နုၤလာတၢ်စံာ်ညီၣ်ဘၣ်ဃး ဒီး ဃဲသဲမုၣ်ဖးဒိၣ်လာအဆ့ၣ်နီၤလာ
ထံအါ အဖီခိၣ်လီၤ.”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လာဘၤဘူၤလိၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလာ ဃဲသဲမုၣ်ဖးဒိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လာဃဲသဲမုၣ်အံၤ ကမ့ၢ်မတၤလဲၣ်, ဒိပစံးတၢ်အသိး, ကမ့ၢ်တၢ်မနုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လဲၣ်.

တၢ်အဝဲအံၤပုၤရိမုၤဖိအတၢ်အိၣ်ဖျါလၢအိၣ်ဝဲဒီးတၢ်လာအကမၣ်လာအမ့ၢ်, “ပုၤရိမုၤကၣ်သိၣ်လုးအတၢ်
အိၣ်ဖျါ” န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤဖိလၢအမ့ၢ်, “အဆ့ၣ်နီၤလၢထံအါအဖီခိၣ်” အံၤအခီပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်. တၢ်စံးဆၢန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်လီၣ်ဖျါ ၁၇:၁၅** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးစံးဘၣ်ယၢ, ထံတဖၣ်လၢနထံၣ်အီၤလၢ ယဲသဲမုၢ်ဆ့ၣ်နီၤလၢအဖီခိၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်ပုၤကညီအကလုာ်တဖၣ်, ဒီးပုၤကီၢ်မ့ၢ်, ဒီးပုၤကလုာ်ကလုာ်, ဒီးပုၤကတၢ်တၢ်အကျိာ်တဖၣ်လီၤ.”

တၢ်လၢထံအံၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ပနီၣ်ဘၣ်ဃးဒီးပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢာ်အကီၢ်ဒီး, ယဲသဲမုၢ်လၢ အဆ့ၣ်နီၤလၢထံအဖီခိၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်, “ပုၤရီမ့ၢ်ကၣ်သိၣ်လုးအတၢ်အိၣ်ဖိၣ်” န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်နီၣ်နီၣ်အပူၤန့ၣ်စ့ၢ်ကီး, တၢ်လၢပုၤရီမ့ၢ်ကၣ်သိၣ်လုး အတၢ်အိၣ်ဖိၣ် စ့ၢ်ကီးဘၣ်တၢ်သူၣ်ထီၣ်အီၤလၢ ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘ့ၣ်ညါအပူၤကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ဒီးပုၤကလုာ်အကလုာ်ကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အပူၤလီၤ. အခဲအံၤတၢ်လၢဘၢဘူၤလိၣ်, ပုၤရီမ့ၢ်ကၣ်သိၣ်လုးအတၢ်အိၣ်ဖိၣ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ကီးအီၤလၢ, ပုၤယဲသဲမုၢ်ဒီးဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်သးဘၣ်အာတဖၣ်အမိၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢယဲသဲမုၢ်န့ၣ် အခီပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ရူလိာ်အသးတမံၤလၢ, တမ့ၢ်ဝဲတၢ်လိာ်ဝဲတီဝဲ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်လၢအတယူဃီၣ်တလီၤပလိာ်ဝဲဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ကွဲးဖျါထီၣ်အီၤလၢ လံာ်လီၣ်ဖျါအပူၤဒ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤအသိးန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ဒ်လံာ်စီဆုံတဆၢလၢအမ့ၢ်, **၂ကရံၣ်သူး ၁၁:၂**, အတၢ်ကွဲးအသိး, ပထံၣ်ဘၣ်လၢ, တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အတၢ်စၢဖိၣ်ဒီးအတၢ်ဒုးဘၣ်စၢဃးအသးလၢ တၢ်အာၣ်လီၤအီၤဒီးကစၢ်ယုၣ်ရှူးအံၤန့ၣ်တမ့ၢ်ဝဲလၢတၢ်လိာ်ဝဲတီဝဲတမံၤန့ၣ်ဘၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယသးကုၣ်သုလၢတၢ်သးကုၣ်ဘၣ်ဃးဒီးယွၤလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယဒုးအဲၣ်တီ သုဒီးတတက, ဒ်သိးယကဟ်သုလၢမုၢ်ကနီၤစီဆုံလၢခရံၣ်အမဲာ်ညါလီၤ.”

လံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤသုန့ၣ်ပဂံၢ်စ့ၢ်ကီးန့ၣ်ဧါ.

စံးဘၣ်ပုၤဖျါဖျါဖျါန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်, **လံာ်လီၣ်ဖျါ ၁၈:၃** အပူၤန့ၣ်, ပထံၣ်ဘၣ်လၢ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဖုအံၤ အတၢ်ရူလိာ်အသးဒီးမၤဃုာ်မၤသကီးတၢ်လဲၤန့ၣ်တၢ်လဲၤလၢအပူၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ကယံာ်ပုၤကလုာ်ကလုာ်အီၤလံာ်သးဒိၣ်ထီၣ် အစပံးထံဘၣ်ဃးဒီးအဝဲဒၣ် အတၢ်မၤကမၢ်မုၢ်ကမၢ်ခွါလီၤ. ဒီးဟီၣ်ခိၣ်အစီၤပၤတဖၣ်မၤကမၢ်အသးဒီးအီၤ, ဒီးမ့ၢ်အတၢ်မုၢ်တၢ် လၢအါလုာ်ကွံာ်အဃီဒီး, ပုၤကတၢ်ဖိလၢဟီၣ်ခိၣ်ချာတဖၣ်န့ၣ်, ထူးထီၣ်တီၤထီၣ်ဝဲဒၣ်လီၤ.”

တၢ်ရူလိာ်အသးဒီး တၢ်မၤဃုာ်မၤသကီးတၢ်အံၤန့ၣ် မၤဝဲဒီး ဟီၣ်ခိၣ်အစီၤပၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်စံးလၢအဂၤတမံၤန့ၣ်, မၤတၢ်ဒီတံၤဒီသကီးဒီးဟီၣ်ခိၣ်အပဒိၣ်အတၢ်စိတၢ်ကမီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤဖိလၢ အမ့ၢ် “တၢ်လၢတၢ်မၤကမၢ်မုၢ်ကမၢ်ခွါဒီးမၤကမၢ်အသး” အံၤန့ၣ်ကမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢဘၣ်တၢ်သူၣ်အီၤတၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဃးဒီး, တၢ်ရူလိာ်အသးဒီးပဒိၣ်ပပုၤလၢအတမ့ၢ်ဝဲတၢ်လိာ်ဝဲတီဝဲအပူၤသ့ၣ်တဖၣ်အကီၢ်လီၤ.

တၢ်လၢ, တၢ်မၤကမၢ်မုၢ်ကမၢ်ခွါ (For ni cation)အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်လၢ, တၢ်မၤကမၢ်တၢ်တချူးလၢတၢ်တုတၢ်ဖျါတဝံၤဒံးအခါဒီး, တၢ်လၢ, တၢ်အဲၣ်ဘၢမါအဲၣ်ဘၢဝၤ, (Adultery)အံၤန့ၣ် ဒီးတၢ်တုတၢ်ဖျါဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်မၤကမၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤအတၢ်ပညိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, ဖဲအတၢ်ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲခံစုတစုအပူၤန့ၣ် တၢ်လၢကစၢ်ခရံၣ်

အံကအိဉ်ဝဲတပူဃီဒီးအတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်အံန့ဉ် ကအိဉ်ဝဲစ့ၢ်ကီးဒီးတၢ်ရူလိာ်မုာ်လိာ်အသးဒီးဟီဉ်ခိဉ်အပဒိဉ်န့ဉ် လီၤ. တၢ်ရူလိာ်မုာ်လိာ်အသးတမံလၢအအိဉ်ဝဲဒီးတၢ်တတီတလီၤအံန့ဉ်စးထီဉ်ဘဉ်အသးဖဲ, , AD 799, ဒီးဆူ AD 1799 အပူၤ ပုၤရိမုၤဖိအဘီအမုၢ်လၢအိဉ်ဒီးတၢ်စိတၢ်ဆ့အံန့ဉ်ဘဉ်တၢ်သ့ဉ်ထီဉ်အီၤအဂ့ၢ်အိဉ်ထီဉ်ဝဲ လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်တၢ်မၤအသးခဲလၢာ်သ့ဉ်တဖၣ်န့ဉ်အိဉ်ထီဉ်ဝဲလၢ, တချးလၢကစၢ်ခရံဉ်အတၢ်ဟဲတုၤအိဉ်ဝဲခဲစု တစုဒီးတချးလၢသိဖိအတလးမူးအမူးအပူၤန့ဉ်လီၤ. လၢတၢ်န့ဉ်အယိ, တၢ်အံၤဘဉ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလၢ တၢ်မၤက မဉ်မုာ်ကမဉ်ခွါအတၢ်ပနီဉ်န့ဉ်လီၤ. မ့ၢ်စ့ၢ်ကီး “ဃဲသဲမုာ်အမိာ်” န့ဉ်ဒီး, ဘဉ်တၢ်သ့ဉ်ညါအီၤလၢ ပုၤရိမုၤကဉ် သိဉ်လုးအတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်ဒီးပုၤလၢအလီၤကံးဒီးအမိာ်လၢအမုၢ်ဃဲသဲမုာ်စ့ၢ်ကီးအိဉ်ဒီးအဖိမုာ်န့ဉ် ကမ့ၢ်မတၤသ့ဉ် တဖၣ်လဲဉ်.

**ပုၤသ့ဉ်တဖၣ်န့ဉ် မ့ၢ်ပုၤလၢဟးထီဉ်ဒီးလဲၤသဒဉ်
ကွံာ် ပုၤရိမုၤကဉ်သိဉ်လုးအတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်န့ဉ်မ့ၢ်ဒဉ်
ပုၤပရိဉ်တဲးစတုးအတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်သ့ဉ်တဖၣ်န့ဉ်လီၤ.**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤသ့ဉ်တဖၣ်န့ဉ် အိဉ်ရၤလီၤအသးအဖုတဖၣ်အဖုဒီး, လၢတၢ်အဖုသ့ဉ်တဖၣ်အပူၤန့ဉ်အိဉ် ဝဲဒီးအတၢ်သိဉ်တၢ်သီဂၤစုာ်ဂၤစုာ်ဒီး, ဒ်သိးအတၢ်စိတၢ်ကမိၤကအိဉ်အဂီၢ် ရူလိာ်အသးဒီးကီၢ်သ့ဉ်တဖၣ်အပဒိဉ် ဒီးချူစ့ၢ်ကီး, တၢ်ကွံာ်မဲာ်ဒီးတၢ်မၤဘျးမၤဖျိဉ်တၢ်န့ဉ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ဉ်အယိ, တၢ်လၢ “ဘၤဘူလိဉ်” အံန့ဉ်မ့ၢ်ဒဉ်, မိာ်ဒီးအဖိမုာ်ဖိသ့ဉ်တဖၣ် (ပုၤလၢအကိးလီၤ အသးလၢတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်အတၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤအပူၤန့ဉ်တၢ်အိဉ်ဝဲခဲဖု, လၢအမုၢ်ပုၤရိမုၤကဉ်သိဉ်လုးအတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်ဒီး ပုၤပရိဉ်တဲးစတုးလၢအမ့ၢ်, ဘဉ်တၢ်စၢ်ဖျိဉ်အသးဒီးတၢ်စိတၢ်ကမိၤအိဉ်ဝဲလၢလီၤခါဉ်သးအတၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤသ့ဉ် တဖၣ်) လၢအမုၢ်တၢ်ခံမံၤန့ဉ်ဘဉ်တၢ်သ့အီၤလၢတၢ်ကတိၤတဘီအသိးန့ဉ်လီၤ.

တၢ်ရဲဉ်လီၤကျဲၤလီၤလၢတၢ်ကူဉ်ထီဉ်ဖးလီၤဟံးစၢၤသ့ဉ်တဖၣ်, အတၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ဝဲဘၤဘူလိဉ်အဝဲအံန့ဉ်ကဘဉ်တၢ်သမၤကွံာ်အီၤဖဲကစၢ်အတၢ်ဟဲတုၤအိဉ်ဝဲခဲစုတစုဝဲအလီၤခဲန့ဉ်, ပကထံဉ် ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်လီဉ်ဖျါ ၁၈၁-၂** န့ဉ်လီၤ.

“ဒီးတၢ်န့ဉ်တဖၣ်အလီၤခဲဒီး, ယထံဉ်ဘဉ်ကလူးအဂၤတဂၤ, အိဉ်ဒီးအစိဒိဉ်အကမိၤထီဟဲလီၤ လၢမ့ၢ်ခိဉ်ဒီး, ဒီးဟီဉ်ခိဉ်ကပိၤထီဉ်လၢအတၢ်ကပြုၢ်ကပြီၤလီၤ. ဒီးကိးပသုထီဉ်လၢအကလုာ်ဆူဉ်ဒီးစံးဝဲဒဉ်, ဘၤဘူလိဉ်ဖးဒိဉ်လီၤပျီလံ, လီၤပျီလံ. ဒီးကဲထီဉ်တၢ်ဝဲတၢ်နီၤအလီၤ, ဒီးကယံာ်သး တကဆိ ဘဉ်ခိးတၢ်အလီၤ, ဒီးထီဉ်တကဆိဘဉ်ဒီးဘဉ်တၢ်သးဟ့အီၤခဲလၢာ်ခိးတၢ်အလီၤလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စိဆ့တဆၢအံၤစံးဘဉ်ပုၤလၢ, ဖဲအတၢ်ဟဲတုၤအိဉ်ဝဲခဲစုတစုန့ဉ် ကစၢ်ယုဉ်ရှူးခရံဉ်, ကစံဉ် ညီဉ်ဝဲဘၤဘူလိဉ်အဂ့ၢ်န့ဉ်, ပထံဉ်ဘဉ်လၢ အဝဲကကိးပသုထီဉ်လၢအကလုာ်ဆူဉ်ဒီးစံးဝဲဒဉ်, “ဘၤဘူလိဉ် ဖးဒိဉ်လီၤပျီလံ, လီၤပျီလံ,” န့ဉ်လီၤ. တၢ်လၢတၢ်ကိးပသုတၢ်ခဲဘျီလၢအမ့ၢ်, “လီၤပျီလံ, လီၤပျီလံ” အံန့ဉ် မ့ၢ်ဒဉ်တၢ်အိဉ်ခဲမံၤအဂ့ၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်လၢပုၤခရံဉ်ဖိအတၢ်ဘျီတၢ်ဘါအံန့ဉ်ဘဉ်တၢ်နီၤဖးလီၤအီၤခဲ မံၤအယိန့ဉ်လီၤ. တၢ်ခဲမံၤအံန့ဉ် ကဘဉ်တၢ်သမၤကွံာ်အီၤလၢတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိဉ်အပူၤသ့ဉ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ဉ်ပကထံဉ် ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်လီဉ်ဖျါ ၃၁၅-၁၈** အတၢ်ကွဲးသ့ဉ်တဖၣ်အယိလီၤ.

“ယသ့ဉ်ညါနတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢခုဉ်နီၢ်တခုဉ်, ကိာ်နီၢ်တကိာ်ဘဉ်လီၤ. နခုဉ်မ့ၢ်ဂုၤ, နကိာ်မ့ၢ်ဂုၤ,

ယသးအိၣ်လၢနကမ့ၢ်တမံၤမံၤလီၤ. မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး, နတခုၣ်ဘၣ်, နတကီၢ်ဘၣ်, မ့ၢ်နလၢဒီး, ယကဘျးထီၣ်ကွံာ်နလၢယကီၢ်ပူၤလီၤ. မ့ၢ်နစံးလီၤနသး, ယမ့ၢ်ပုၤအထူးအတီၤ, ဒီးယစုၤလီၤယခီၣ်ခိၣ်အါထီၣ်လံ, ဒီးယကန့ၢ်ဘၣ်ဒ်တံၤတမံၤမံၤအလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်, ဒီးနတသ့ၣ်ညါဘၣ်လၢနဘၣ်တံၤနးတံၤဖျိၣ်, ဒီးတံၤသးကညီၤနၤ အလီၢ်အိၣ်, ဒီးနဘၣ်တံၤဖျိၣ်တံၤယာ်, ဒီးနမဲာ်ဘျီၣ်, ဒီးနအိၣ်ဘၣ်ဆံသတးဒီး, ယဒုးကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့နၤ, လၢနကပူၤထူလၢအဘၣ်ပျံာ်စီဝဲလၢ မ့ၢ်အူလၢယၤ, ဒ်သိးနကထူးထီၣ်တီၤထီၣ်, ဒီးဒ်သိးနကကူတံၤသိးတံၤ, ဒီးနအိၣ်ဘၣ်ဆုအတံၤမဲာ်ဆုးသ့တအိၣ်တဂ့ၤဒီး, ပူၤနကူ နသိးတံၤဝါလၢယၤတက့ၢ်. ဒီးဒ်သိးနကထံၣ်ဘၣ်က့ၤတံၤဒီး, ဖူနမဲာ်ဒီးကသံၣ်မဲာ်ဆါတက့ၢ်. ”

လံာ်စီဆုအဆာသ့ၣ်တဖၣ်စံးဘၣ်ပုၤလၢ, အတံၤဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါဒီးတံၤဃုတံၤဖိးလၢ အကသမာကွံာ်ပုၤလၢပာ်မၤအသးဒ်ခရံၣ်အတံၤအိၣ်ဖျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် တံၤကတီၤတဖၣ်အံၤဘၣ်တံၤသ့အီၤလၢပကစၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတံၤကတီၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်, “မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး, နတခုၣ်ဘၣ်, နတကီၢ်ဘၣ်, မ့ၢ်နလၢဒီး, ယကဘျးထီၣ်ကွံာ်နလၢယကီၢ်ပူၤလီၤ” အံၤန့ၣ်ပကအိၣ်ဒီးတံၤပာ်သ့ၣ်ပာ်သးန့ၣ်တက့ၢ်. အခီပညီကမ့ၢ်တံၤဒ်လဲၣ်. တံၤလၢ“ယကဘျးထီၣ်ကွံာ်နလၢယကီၢ်ပူၤလီၤ” န့ၣ်အခီပညီမ့ၢ်ဒ်ဒ်တံၤကွဲးအသးစ့ၢ်ကီးန့ၣ်ဧါ. တံၤအဝဲအံၤမ့ၢ်ဒ်တံၤပနီၣ်အတံၤကွဲးတမံၤဒီးတံၤအဝဲအံၤမ့ၢ်ဒ်ကစၢ်အကလုာ်အကထါလၢအပာ်ဖျါထီၣ်တံၤဂ့ၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတံၤကသမာကွံာ်ပုၤလၢအပာ်မၤအသးဒ်ခရံၣ်အတံၤအိၣ်ဖျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီးတံၤလၢ “ယကဘျးထီၣ်ကွံာ်နလၢယကီၢ်ပူၤ” အံၤန့ၣ်အခီပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်.

တံၤအဝဲအံၤမ့ၢ်ဒ်, တံၤဂ့ၢ်ဘၣ်ဃးဒီး, နတခုၣ်ဘၣ်, နတကီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကချုသ့ၣ်ညါတံၤပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤအခီပညီန့ၣ်တက့ၢ်.

နတခုၣ်ဘၣ် - တံၤဂ့ၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒ်, လၢပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢ အချုသ့ၣ်ညါကစၢ်အမဲာ်ဒီး တူၢ်လိာ်ကစၢ်အမံၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

နတကီၢ်ဘၣ် - ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် တအိၣ်ဒီးတံၤချုသ့ၣ်ညါတံၤမ့ၢ်တံၤတီၤဒီးကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထါန့ၣ်ဘၣ်. ဒ်န့ၣ်အသိး, တံၤခဲးစ့ၢ်ကီးတက့ၢ်မဲာ်ဘၣ်အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်ဒီးပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤအတံၤတူၢ်လိာ်တံၤဒီး အတံၤဒိကန့ၣ်တံၤသ့ၣ်တဖၣ်, တအိၣ်ဝဲဒီးတံၤသ့ၣ်ဆူၣ်သးဆူၣ်, တံၤလၢအနာ်စွဲ, တံၤထဲးဂံၢ်ထဲးဘါန့ၣ်အဂ့ၢ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအပာ်မၤအသးဒ်ပုၤခရံၣ်ဖိအတံၤအိၣ်ဖျိၣ်န့ၣ်, ဝံသ့ၣ်တဖၣ်စံးတုာ်လံဝဲလၢဝံကျိၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ဝံယဂျါယၤ ၄း၁** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတံၤလၢမ့ၢ်တန့ၣ်န့ၣ် ပိာ်မုာ်နွံၤ ကဟံးဃာ်ပိာ်ခွါတက့ၢ်ဒီးစံးဝဲ, ပကအိၣ် ပကိၣ်ဒ်ပဝဲ, ဒီးပကကူသိးပတံၤကူတံၤသိးဒ်ပဝဲလီၤ. ထဲဒုးယုာ်ပုၤလၢနမံၤတက့ၢ်. မၤပုၤမၤဖျဲးတံၤဒုၣ်ဒွဲၣ်ပုၤတက့ၢ်.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တံၤလၢပုၤပိာ်မုာ်နွံၤအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်ပုၤလၢပာ်မၤအသးဒ်ပုၤခရံၣ်ဖိအတံၤအိၣ်ဖျိၣ်ခဲလၢာ် (ဘၢဘူၤလိာ်) သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တံၤပာ်ဖျါအီၤလၢတံၤပနီၣ်တမံၤန့ၣ်လီၤ. လၢတံၤန့ၣ်အဃိ, ပထံၣ်ဘၣ်တံၤပနီၣ်အတံၤကွဲးသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်, “ပကအိၣ်ပကိၣ်ဒ်ပဝဲ, ဒီးပကကူသိးပတံၤကူတံၤသိးဒ်ပဝဲလီၤ” န့ၣ်လီၤ.

တံၤလၢကိၣ်အံၤန့ၣ် တမ့ၢ်ကိၣ်တမံၤမံၤလၢပအိၣ်အီၤလၢပနီၣ်ခိအဂီၢ်န့ၣ်ဘၣ်. တံၤအံၤမ့ၢ်ဒ်နီၣ်သးအတံၤအိၣ်တမံၤလၢအမ့ၢ် ကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထါအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်မးသဲ ၄း၄** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးစံးဆာတၢ်, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, တၢ်ကွဲးအသး, ပုၤကညိကမူဝဲထဲလၢကိၣ်န့ၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်. မ့ၢ်လၢကယၢ်တၢ်ကတိၤလၢအဟဲထီၣ်လၢယွၤအထးခိၣ်လီၤ”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ရှုးအနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲစံးဝဲလၢ, ပကဘၣ်အိၣ်နီၣ်သးအတၢ်အိၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်, ဘၣ်တၢ်ကွဲးအသးတၢ်လံလၢ **လံာ်ဝံယံးရမံယၤ, ဘၣ်ဒၣ်** အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

“ယထံၣ်န့ၢ် နတၢ်ကတိၤ, ဒီးယအိၣ်ကွံာ်အီၤလီၤ.” (I did eat them) တၢ်လၢကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်နီၣ်သးအတၢ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယွၤအကလုာ်ကထီၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကီးဖဲ, **လံာ်ယီၤဟ့ၣ်, ဘၣ်ဒၣ်** န့ၣ်လီၤ.

“မၤစီဆ့ၣ်အီၤလၢနတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီတက့ၢ်. နကလုာ်နကထီၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီလီၤ.”

တၢ်လၢကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသး, တၢ်လၢကိၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီလီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လၢ ပုၤပိာ်မုၢ်နွံၤအံၤ, စံးဝဲလၢ “ပကအိၣ်ပကိၣ်ဒၣ်ပဝဲ,” န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်လၢပုၤပာ်မၤအသးဒ်ပုၤခရံၣ်ဖိအတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, တၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢအကမၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်ပထံၣ်ဘၣ်လၢလံာ်စီဆ့ၣ်အပူၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်မၤကဲထီၣ်ဝဲဆူ, ကိၣ်လၢအမ့ၢ်အကိၣ်ဒၣ်ဝဲ, ဒ်ပစံးတၢ်အသး, တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီလၢအမၤအိၣ်ထီၣ်ဒၣ်ဝဲလၢအယိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မၤအိၣ်ထီၣ်ဝဲလၢတၢ်အဆူၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်လၢကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထီၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသး, မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်ကူတၢ်သးန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကူတၢ်သးန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **ဘၣ်ဒၣ်** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးပုၤခံၣ်န့ၣ် အမဲာ်အိၣ်ထီၣ်အသး, ဒီးသ့ၣ်ညါလၢ အအိၣ်ဘုၣ်ဆုဒီးဆးပကိၣ်ထီၣ်ချၢၣ်ဒၣ်အလၢ, ဒီးမၤယီၤတကိၤလၢအဂီၢ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢ “တၢ်ကူတၢ်သး” အံၤန့ၣ်ကျၢၢ်ဘၢပတၢ်ဒဲးဘးဒီးတၢ်ကူတၢ်သးတမံၤလၢအိၣ်ဒီးအမ့ၢ်အတီတမံၤကျၢၢ်ဘၢပတၢ်ဒဲးဘးအဂ့ၢ်န့ၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်ဝံယၤရှါယၤ ၆၁:၁၀** န့ၣ်လီၤ.

“ယကသ့ၣ်ဖွဲးညါဒိၣ်မးလၢယွၤအပူၤလီၤ. မိယသးပိာ်လၢ ယကစၢ်အပူၤတက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဒုးသးလံယၤလၢတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအဆု, ဒီးဒုးသးလံယၤလၢတၢ်တီတၢ်လီၤအဆုဖးထီၣ်န့ၣ် ဒ်တလးမူးပိာ်ခွါကယၢ်အသးဒီးအိၣ်သလုးဒ်ပုၤလုာ်တၢ်အိၣ်အသးန့ၣ်, ဒီးဒ်တလးမူးပိာ်မုၢ်ကယၢ်အသးလၢအကယၢ်ကယဲအသးန့ၣ်လီၤ.”

ဒ်သးပကကဲထီၣ်ပုၤတီပုၤလီၤတဂၤအဂီၢ်န့ၣ်, ဆုတဘုၣ်လၢ ကကျၢၢ်ဘၢဘၣ်ပတၢ်ဒဲးဘးအဂီၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးဟ့ၣ်လီၤအသးလၢပဂီၢ်လၢသ့ၣ်ဖျၢၣ်ထုၣ်စုညါဒီး, ပုၤက့ၤပုၤလၢအသ့ၣ်ဒီးအတၢ်ဘျူးတၢ်ဖျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, စံးလီၤအသးလၢ, “ပကကူသးပတၢ်ကူတၢ်သးဒၣ်ပဝဲလီၤ” န့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢ “ပတၢ်ကူတၢ်သး” န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်လၢပကကျၢၢ်ဘၢဘၣ်ပတၢ်ဒဲးဘးအဂီၢ်န့ၣ်, ပဘၣ်ဂုၢ်ကျဲးစးမၤတၢ်အခုအပုၤတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်, တၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွဲးဒီးတၢ်ရူလိာ်မုၢ်လိာ်အတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်တၢ်မၤလၢအဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, ဒ်သးပကမၤန့ၢ်တၢ်တီတၢ်လီၤအဂီၢ်န့ၣ် လံာ်စီဆ့ၣ်တခီစံးဘၣ်

ပုလဟတ်မလသွန်တဖန်အဂ္ဂိနု ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, လံာ်ဝံယဂျါယာ, ဖိးဖိ နုလီၤ.

“ပဝဲဒဉ်ခဲလၢာ်အံၤပမၤပသးဒ်တၢ်တကဆီဘဉ်အသိး,နုလီၤ. ဒီးပတၢ်တီတၢ်လီၤခဲလၢာ်နု မၤအသးဒ်တၢ်အကူအသိးဘဉ်အာအသိးနုလီၤ. ဒီးပလီၤညးပဝဲဒဉ်ခဲလၢာ်ဒ်သ့ဉ်လၢာ်အူအသိးနု, ဒီးပတၢ် ဒဲးဘးကစီာ်ထီဉ်ကွံာ်ပုၤဒ်ကလံၤအူကွံာ်တၢ်အသိးနုလီၤ.”

ဘဉ်ဆဉ်, ပုလဟတ်မလအသးဒ်ပုၤခရံဉ်ဖိအတၢ်အိဉ်ဖိဉ်ခဲလၢာ်သ့ဉ်တဖန်, စံးဝဲဒဉ်လၢ, “ထဲဒုးယုာ်ပုၤ လၢနမံၤတက့ၢ်” နုလီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤသ့ဉ်တဖန်နုတချုတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီလၢအဟဲလၢကစၢ်ယွၤအကလုာ်အက ထါနုဘဉ်ဒီး, ချုဒဉ်ထဲကစၢ်ယုာ်နုအမံၤနုပထံဉ်ဘဉ်လီၤ. ပုၤသ့ဉ်တဖန်နု ဒ်သိးကစံးလီၤအသးဒီးက အာဉ်လီၤအသးလၢအမ့ၢ် “ပုၤခရံဉ်ဖိအတၢ်အိဉ်ဖိဉ်” အဂ္ဂိနုလိဉ်ဘဉ်တၢ်ထဲကစၢ်ယုာ်နုအမံၤနုပထံဉ်ဘဉ် လီၤ.

**မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒဉ် တၢ်သးခုကစီာ်
အစီၤဒီကတီၢ်ညါအပူၤတၢ်အိဉ်ဖိဉ်
အပတီၢ် (၇)ပတီၢ်အတၢ်ဘဉ်ထွဲနုလီၤ.**

ဘဉ်ဆဉ်တၢ်အပတီၢ်သ့ဉ်တဖန်ခဲလၢာ်, ကဘဉ်တၢ်သမၤကွံာ်အိၤဒီးကတုၤလီၤလၢတၢ်အကတၢ်အဂ္ဂိ နုကမ့ၢ်ဒဉ်ဖဲကစၢ်အတၢ်ဟဲတုၤအိဉ်ဝဲခဲစုတစုအပူၤနုလီၤ.

လၢပကစၢ်ခရံဉ်အယိ, တၢ်သမၤတၢ်အမ့ၢ်နံၤသ့ဉ်တဖန်နု သုပာ်ဖျါအိၤသ့စ့ၢ်ကီးဧါ.

ပကစၢ်ယုာ်နုအတၢ်ဟဲတုၤအိဉ်ဝဲခဲစုတစုဖဲ, ၁၈၇၄ Oct လါအပူၤနုဝံၤအလီၢ်ခံ, တယံာ်တမီၢ်နု တၢ်သ့ဉ်တဖန်မၤအသးနုပထံဉ်ဘဉ်လီၤ. အဝဲအတၢ်ဟဲတုၤအိဉ်ဝဲအလါအံၤနု မ့ၢ်လါ Oct အယိကဲထီဉ် တၢ်လီၤကမၤမာ်စ့ၢ်ကီးနုလီၤ.

တၢ်လၢကစၢ်ယုာ်နုအတၢ်အိဉ်ဖျါအမ့ၢ်နံၤလၢအမ့ၢ် B.C 2 အပူၤအံၤနု အဝဲဟံးနုပုၤကညီ အက့ၢ် အဂီၤ ဝံၤ ဒီး, ဖဲ, AD 29 အပူၤနု ဒီးဘျုးအသးလၢထံဖဲထံကျိယာ်ဒုဉ်အပူၤဒီး ကဲထီဉ် တၢ်ဘဉ်တုအသီအမ့ၢ်နံၤ စ့ၢ်ကီး မ့ၢ်ဒဉ်ဖဲလါအဝဲအံၤနုအသိး, ပထံဉ်ဘဉ်တၢ်ခဲလၢာ်လၢထီဉ်ပုၤထီဉ်ဝဲဖဲလါအံၤ အယိ, အတၢ်ဟဲတုၤ အိဉ်ဝဲ အမ့ၢ်နံၤဒီးမၤအိဉ်ထီဉ်ဘီမ့ၢ်အမ့ၢ်နံၤစ့ၢ်ကီးကမ့ၢ်ဒဉ်ဖဲ လါ Oct နု ပတယာ်ကွံာ်အိၤဒီး ပပာ်ဖျါအိၤသ့ နုပထံဉ်ဘဉ်လီၤ.

အတၢ်ဟဲတုၤအိဉ်ဝဲဝံၤအလီၢ်ခံ, ပကစၢ်သမၤကွံာ်ဘၤဘျုးလိဉ် “အနံဉ်” နု ပပာ်ဖျါအိၤသ့စ့ၢ်ကီးဧါ. တၢ်စံးဆၢနု ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, လံာ်လီၢ်ဖျါ ဖိး၁၀,၁၁ နုလီၤ.

“ဒီးကီးထီဉ်လၢ အကလုာ်ဖးဒိဉ်, ဒီးစံးဝဲဒဉ်, တၢ်စီဆုံ, တၢ်အမ့ၢ်အတီကစၢ်ဧါ, နတစံဉ်ညီဉ်ဘဉ် ပုၤအိဉ်လၢ ဟီဉ်ခိဉ်ချုတဖန်, ဒီးနတဟ့ဉ်ကဉ်အတၢ်ဒဲးဘးလၢ ပသ့ဉ်အယိနုဒီး, နကအိဉ်ဆံးယံာ်လဲဉ်. ဒီးတၢ်ဟ့ဉ်လီၤအိၤလၢဆုဝါ, ဒီးတၢ်စံးဘဉ်အိၤလၢ အကအိဉ်ဘုးဒဲးအဆၢအကတီၢ်တစဲးတုၤအခုအပုၤသကိး ဒီးအိၤ, ဒီးအဒိပုၤဝဲၢ် လၢအကဒီးသံအသးဒ်သိးဒီးအိၤနု, ကလၢထီဉ်ပုၤထီဉ်လီၤ.”

ပထံဉ်ဘဉ်တၢ်စံးဆၢလၢလံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤလၢ အမ့ၢ်ကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထါ အပူၤနုလီၤ. သုနုပာ်အိၤစ့ၢ်ကီးနုဧါ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤဘဉ်တၢ်ပာ်ခူသ့ဉ်အိၤလီၤ. အခဲအံၤပကချုသ့ဉ်ညါဘဉ် တၢ် စံးဆၢနုတက့ၢ်.

တၢ်လၢလံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤ, အတၢ်ပနီၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်တမံၤလၢ စးထီၣ်ဖဲ AD 1367, ဒီးဆူ AD 1517, အပူၤလၢအမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖှိၣ်အဆၢကတီၢ်အပတီၢ်ဃုပတီၢ်တပတီၢ်လၢအမ့ၢ်, “စၢ်ဒံ” အတၢ်အိၣ်ဖှိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်ဖှိၣ်အနီၢ်ခိအနီၢ်ကစၢ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်တီသးတီသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်မၤနးမၤဖှိၣ်အီၤအခါ ကစၢ်ယွၤအတၢ်စံၣ်ညီၣ်လၢအတီၢ်အလီၤအဃိ အဝဲသ့ၣ်အတၢ်ကိးပသူထီၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်မၤအသးဒ်တၢ်ပနီၣ် တမံၤန့ၣ်လီၤ. မၤအသးဒ်သိးလိာ်အသးဒီး စီၤဟ့ၣ်ဘုးလးအသ့ၣ်ကတီၢ်ထီၣ်တၢ်လၢပတီၢ်ခိၣ်လၢန့ၣ်လီၤ.

လံာ်စ့ၤတြီၤ ၁၂:၂၄

“ဒီးဆူတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤအသီ တမံၤ, အပုၤခဲဒီအဘၢၣ်စၢၤတကယုၣ်ဂူးအအိၣ်, ဒီးဆူတၢ်ဖုံတၢ်သ့ၣ် လၢအကတီၢ်တၢ်ဂုၤန့ၣ်စီၤဟ့ၣ်ဘုးလး အတၢ်ကတီၢ်တက့ၢ်အအိၣ်လီၤ.”

တၢ်အဆၢကတီၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအမ့ၢ်, တၢ်ဆီတလဲကွံာ်တၢ်လၢအလီၤဆီဒၣ်ဝဲတမံၤန့ၣ် လီၤ.

လံာ်စီဆုံအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးအတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပာ်တၢ်တဖၣ်, ဖဲအိၣ်ဖှိၣ်ထီၣ်ဝဲလၢကစၢ်ယွၤအ ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်သးတီသ့ၣ်တဖၣ်အမဲာ်ညါန့ၣ်အခါ, ပုၤလၢပာ်မၤအသးဒ်ယုၣ်ဂူးခရံၣ်အတၢ်အိၣ် ဖှိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤအတၢ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါအီၤ အဆၢကတီၢ်တမံၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ် အဃိ, တၢ်လၢကစၢ်ယွၤအတၢ်စံၣ်ညီၣ်တၢ်အံၤကတုၤဃီၤဖဲတၢ်ဆၢကတီၢ်မတၤလဲၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဃုသ့ၣ်ညါတၢ် တမံၤအိၣ်ထီၣ်ဝဲလီၤ. တၢ်စံးဆၢတခါမ့ၢ်ဒၣ်, “အကအိၣ်ဘုးဒီးအဆၢကတီၢ်တစဲး” န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတီၢ်ဖိလၢအမ့ၢ်, “အဆၢကတီၢ်တစဲး” (Little season) အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အဆၢတဆၢ (Time) န့ၣ်ဒီး လၢပုၤဂရံး ဖိအကျိၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်လံာ်အီၤဆူ (Chronos) န့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်ကွံာ်ကဒါက့ၤတၢ်ဆူ တၢ်မၤ လိ (၂၈) လၢအမ့ၢ်, “တၢ်န့ၣ်ပာ်တၢ်ဆၢကတီၢ်ဘၣ်ဃးဒီးဝဲအတၢ်တဲပာ်စၢၤတၢ်ဆူညါခိအနီၢ်ဝဲ” (The Key to Understand Time Prophecy) အပူၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ် တၢ်အဆၢတဆၢ (Time) အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အသီ (၃၆၀)သီလၢအမ့ၢ်ဝဲအတၢ်စံးပာ်အနီၢ်ဂံၢ်အနံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ် န့ၣ်အဃိပမ့ၢ်မၤကဒါက့ၤဆူ တၢ် အနံၣ်န့ၣ် ကမ့ၢ်ဝဲ အနံၣ် (၃၆၀)နံၣ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢကစၢ်ယွၤအတၢ်စံးလၢအမ့ၢ် “တၢ်အဆၢကတီၢ်တစဲး” အံၤန့ၣ် ပမ့ၢ်မၤကဒါက့ၤဆူ တၢ်အနံၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အနံၣ် (၃၆၀)နံၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်ဆၢကတီၢ်တကတီၢ်လၢကစၢ်ယွၤသိၣ်လိ, ဘၤဘူၤလိၣ်ဒ်သိးအကပျီၢ်ယၢ်လီၤက့ၤ အသးအဂီၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်လၢ, လံာ်ဝဲယံးရမံၤယၤ, ၅၁:၉ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

“ပဘျီဘၤဘူၤလိၣ်အတၢ်ဆါဘၣ်ဆၢဒီး, ဘျီတသ့ဘၣ်. လဲၤသဒၣ်အီၤတက့ၢ်, လဲၤသကိးတကဆူ အကီၢ်ဒၣ်ဝဲ, တကဆူအကီၢ်ဒၣ်ဝဲတက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, အတၢ်စံၣ်ညီၣ်ထီၣ်ဆူ မ့ၢ်ခိၣ်, ဒီးထီၣ်ထီၣ်ပာ်လၢတၢ်အၢၣ် လီၤ.”

လၢကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထါအပူၤတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါထီၣ်အီၤဖျါဖျါဖျါလၢ တၢ် ဆီတလဲကွံာ်တၢ်အဆၢအကတီၢ်အပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အခွဲးအယာ်တမံၤလၢပကန့ၣ်ပာ်ဘၣ်အီၤဒီးပကပျီၢ်ယၢ်လီၤ က့ၤပသးအဆၢကတီၢ်တမံၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆီတလဲကွံာ်တၢ်အဆာကတၢ်ခံခိခံပတၢ်စလီာ်အပူၤန့ၣ် ဒ်သိးဘၢဘူၤလိာ်ကတၢ်ယၢ်လီၤက့ၤအသး
အဂီၢ်န့ၣ် ကစၢ်ယုၤဟံးန့ၣ်တၢ်ဆာကတၢ်အနံၣ် (၃၆၀)နံၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်အနီၣ်ကီၢ်တမံၤလီၤ. တချးလၢတၢ်ဆီတလဲ
ကွံာ်တၢ်အဆာကတၢ်တချးတုၤဒဲးအမဲာ်ညါအနံၣ် (၃၆၀)နံၣ် အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံာ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်လီၢ်ဖျါ ၂:၂၁** အပူၤ
န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးယဟ့ၣ်အဝဲဒၣ်အဆာကတၢ်ဒ်သိးအကတၢ်ယၢ်လီၤက့ၤအသးလီၤ. ဒီးတၢ်ယၢ်လီၤက့ၤ အသးလၢ
အတၢ်မၤကမၢ်မုၢ်ကမၢ်ခွါန့ၣ်အသးတအိၣ်ဘၣ်.”**

တၢ်လၢ နီၢ်အံၤစ့ဘုၤလး, လၢ ဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလၢတၢ်ပနီၣ်တမံၤအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ဘၢဘူၤလိာ်, ဒ်ပစံး
တၢ်အသိး, ပုၤလၢဟံးမၤအသးဒ်ပုၤခရံာ်ဖိအတၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါတမံၤန့ၣ် ပထံာ်ဘၣ်လီၤ. လၢတၢ်ကတၢ်ယၢ်လီၤက့ၤ
သးအဂီၢ်, တၢ်ဆာကတၢ်တမံၤလၢဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အီၤအံၤအဂီၢ်န့ၣ်ကစၢ်ယုၤဟံးဖျါတၢ်ဆာကတၢ်တမံၤအံၤန့ၣ် မ့ၢ်
ဒၣ် (Time) န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အပိ တၢ်အခွဲးအယာ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်တၢ်ယၢ်လီၤက့ၤအသးအဂ့ၢ်အံၤအကတၢ်
န့ၣ် ကမ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၤအတၢ်စံာ်ညါသ့ၣ်တဖၣ်ကဟဲတုၤလီၤဝဲလၢကစၢ်ယုၤဂ့ၢ်အပိန့ၣ်ပထံာ်ဘၣ်လီၤ.

“ဒီးကိးပသုထီၣ်လၢအကလုာ်ဆူၣ်ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ဘၢဘူၤလိာ်ဖးဒိၣ်လီၤတၢ်လံာ်, လီၤတၢ်လံာ်...”

ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆုၣ်အဆာအဝဲအံၤန့ၣ်, မၤအသးဒ်, ပကစၢ်အတၢ်ဟဲလီၤအခိၣ်ထံးတဘျီ ကစၢ်ယုၤဂ့ၢ်
အတၢ်စံာ်ညါတၢ်လၢပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဖိခိၣ်အခါအတၢ်ကိးပသုတၢ်န့ၣ် ပကထံာ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်မးသဲ
၂၃:၃၈** န့ၣ်လီၤ.

“ကွၢ်ကွၢ်, တၢ်လဲၤသဒၣ်သုဟံာ်အိၣ်သယုာ်လီၤ”

တၢ်သမာကွံာ် ဘၢဘူၤလိာ်အံၤန့ၣ် စးထီၣ်ဖဲ, AD 1517, Oct, 31, အမုၢ်နံၤလၢအမ့ၢ်အတီဆီတလဲကွံာ်
တၢ်, အတၢ်မၤအသးဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်ဆာကတၢ်, အဆာတဆာဝံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အပိ, တၢ်ဆာကတၢ်
တမံၤလၢပဘၣ်ဂုၢ်အီၤဒွဲးအီၤအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်, “တၢ်တစီဖိလၢတၢ်ခိးတၢ်အဂီၢ်” န့ၣ် ကမ့ၢ်တၢ်ဆာကတၢ် (၆)လါ
အပိ, ပဘၣ်စးထီၣ်ဂုၢ်အီၤဖဲ, AD 1518, April န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အပိ, ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်သမာကွံာ်အီၤအမုၢ်
နံၤသ့ၣ်တဖၣ်ပဂုၢ်အီၤဒွဲးအီၤသ့ၣ်အဖိလၢအသိးန့ၣ်လီၤ.

1518, April + 360 နံၣ် → 1878 April
(တၢ်အဆာတဆာ)

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢ 1878 နံၣ်, လါ April န့ၣ် တၢ်စံာ်ညါလၢခံကတၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ကတီၤလၢ
အမ့ၢ်တၢ်သမာကွံာ်ဘၢဘူၤလိာ်အဝဲအံၤလီၤဝဲတီဝဲန့ၣ် ပထံာ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်သမာကွံာ်ဘၢဘူၤလိာ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်စ့ကိးတၢ်သမာကွံာ်ပုၤအံၣ်စရုလးဖိန့ၣ် မၤအသးဒ်သိး တၢ်အကဒု
အပိ, နံၤသီအတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွဲးစ့ကိးကမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်တပူၤဃီန့ၣ်လီၤ.

ပကစၢ်အတၢ်ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲအခိၣ်ထံးတဘျီန့ၣ်ဟဲဝဲဒ်သိးမ့ၢ်ရံၤအန့ၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်ဆာကတၢ်ကယံာ်
အန့ၣ်အပူၤတချးလၢတၢ်သံအသးနံၤသီသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်အဝဲစံးကတီၤတၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်စံာ်ညါအဂ့ၢ်န့ၣ်ပ
ထံာ်ဘၣ်လီၤ. ဒ်သိးအဝဲဟဲလီၤအခိၣ်ထံးတဘျီလၢ အမ့ၢ်မ့ၢ်ရံၤအန့ၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤလၢတၢ်ဘၣ်ဖျါအီၤတ
ဂၤအသိးန့ၣ်, ပကထံာ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်ဝံၤဒးန့ၣ်ယုၤလး ၉:၂၅**, လၢ အမ့ၢ်ဝံၤ အတၢ်ကတီၤအသိး, အဝဲအတၢ်ဒီးဘျါအ
သးလၢထံန့ၣ် စးထီၣ်ဝဲဖဲန့ၣ်လီၤ. (တၢ်မၤလိ ၂၈)

“သုညါဒီးနီဟ်တံတက့၊ လာတံမလိလဲထီၣ်ဒ်သီးပုကမသီထီၣ်ကု ယရူရလုၣ်ဟ်လာပု ဒီးပုအသးတံအခိၣ်တက့န့ၣ်မုာ်တံန့ၣ်အဘျီန့ၣ်ဘျီ၊ ဒီးတံအန့ၣ်အဘျီယုဆံခံဘျီန့ၣ် တံကမကုအကျဲ၊ ဒီးအ ခိၣ်ဒုလအဆာကတီၢ်ဘၣ်ကီၢ်ဘၣ်ဂီၤအပူၤလီၤ.”

တံဒ်န့ၣ်အသီး, အတံဟဲတုၤအိၣ်ဝဲခံစုတစုအပူၤန့ၣ် တံလာပကစၢ်ယုၣ်ရှုးအံၤန့ၣ် သမာတုၢ်လံပုလ လာမလိအသးဒ်နီၤသးအတံဘၣ်ထွဲလာအမုာ်ပုၤအိၣ်စရုလးဖိ, ဒ်ပစံးတံအသီး, ဘၤဘူၤလိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအတံ ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲခံစုတစုလအမုာ် AD 1874 န့ၣ်လါ Oct န့ၣ်ဝံၤအလီၢ်ခွဲၣ် န့ၣ် အပူၤန့ၣ် မုာ်တံဆာကတီၢ်တမံ လာအလီၤတံၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်လီၤ. ပထံၣ်ဘၣ်အိၣ်သ့ဒ်အဖိလံာ်အသီးဘၣ်တံဂုာ်ထီၣ်ဒွဲးထီၣ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ.

1874 - Oct + 3½ န့ၣ် - 1878 April

(အတံဟဲတုၤအိၣ်ဝဲခံစုတစု
အမုာ်နံၤမုာ်သီ)

ဘၣ်ဃးဒီးတံအဝဲအံၤသုန့ၣ်ဟ်စ့ၢ်ကီးဒါ. တံအဝဲအံၤမုာ်ဒ်တံသမာကွံာ်ဘၤဘူၤလိၣ်အမုာ်နံၤအဂုာ်န့ၣ် ဘၣ်တံမလိလဲတံၢ်လီၤဆဲးအိၣ်တမံန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတံဂုာ်အံၤန့ၣ် ပဘၣ်အိၣ်ဒီးတံပလီၢ်သ့ၣ်ပလီၢ်သးတမံန့ၣ် အိၣ်ဝဲစ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤ. တံလာ, AD 33, အပူၤန့ၣ်, လာပုၤအိၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဖိခိၣ်, ပကစၢ်တဲဖျါထီၣ်တံဘၣ်ဃးဒီးတံစံၣ် ညီၣ်လၢခံကတံကလီၤဘၣ်ဝဲလၢ အဝဲသ့ၣ်အဂီၢ် အဂုာ်န့ၣ်ဝံၤဒီး, ဖဲ AD 69-70 အနံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ် တံ ဟးဂီၤဒီး တံစံၣ်ညီၣ်လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်ဝဲန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်အိၣ်လၢတံဆာကတီၢ်တကတီၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဒ်န့ၣ်အသီး, ဘၤဘူၤလိၣ်စ့ၢ်ကီးလၢခံကတံန့ၣ် ကဘၣ်ဟးဂီၤဝဲန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

မုာ်ဝဲလီၤ. တံလာဘၤဘူၤလိၣ်ကဘၣ်ဟးဂီၤဝဲန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်လီၣ်ဖျါ ၁၈:၂၁, န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးကလူးလၢအဂီၢ်ဆုၣ်အဘါဆုၣ်တက့, ဟံးန့ၣ်လၢဖးဒိၣ်, ဒ်ဆၢၣ်ဂုာ်လၢအသီးတဖျၢၣ်, ဒီးတံၢ်လီၤ ကွံာ်အိၣ်ဆုၣ်လဲၣ်ပုၤ, ဒီးစံးဝဲဒ်, တံကတုာ်လီၤကွံာ်ဝုာ်ဖးဒိၣ် ဘၤဘူၤလိၣ်ဒ်အံၤသီး, ဒီးတံတထံၣ်န့ၣ် လၢဘၣ်အိၣ်ဘၣ်. ”

တံလာဆၢၣ်ဂုာ်လၢအံၤန့ၣ်အိၣ်ဒီးတံအခိၣ်ခိၣ်အံၤန့ၣ် ဘၣ်တံဒ်လီၤအိၣ်လၢ ဘၤဘူၤလိၣ်န့ၣ်လီၤ. (ပု ရိမုၤကၣ်သိၣ်လုးဖိဒီးပုၤပရိၣ်တဲးစတုးဖိ)လၢအမုာ်ဝဲတံခံကလုာ်အံၤန့ၣ် ကဘၣ်တံမလိဟးဂီၤအိၣ်အဂုာ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၢၣ်အဝဲသ့ၣ်တချုးတုၤလီၤလၢတံဟးဂီၤအပူၤန့ၣ်ကစၢ်ယုၣ်ကမတံကီးန့ၣ်အိၣ်အခွဲးအယာ်တမံန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတံဂုာ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်ဝံၤယံးရမံယၤ, ၅၁:၉, န့ၣ်လီၤ.

“ပဘျီဘၤဘူၤလိၣ်အတံဆါဘၣ်ဆၢၣ်ဒီး, ဘျါတသ့ဘၣ်. လဲၤသဒ်အိၣ်တက့. လဲၤသကီးတက့ဆု အကီၢ်ဒ်ဝဲ, တက့ဆုအကီၢ်ဒ်ဝဲတက့. အဂုာ်ဒ်အံၤ, အတံစံၣ်ညီၣ်ထီၣ်ဆုမုာ်ခိၣ်, ဒီးထီၣ်ထီၣ်ဟ်လာတံအာၣ် လီၤ.”

မုာ်ဝဲလီၤ. တံအဝဲအံၤမုာ်ဒ်, ကစၢ်ယုၣ်အတံကီးပသုတံဂုာ်ဘၣ်ဃးဒီး တံလဲၤသဒ်ဘၣ်, ဘၤဘူၤ လိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကထံၣ်ဘၣ်ကဒီးဖဲ, လံာ်ဝံၤယံးရမံယၤ, ၅၁:၆ န့ၣ်လီၤ.

“ဃုာ်ထီၣ်ကွံာ်လၢ ဘၤဘူၤလိၣ်အသးကံာ်ပုၤ, ဒီးမပုၤမဖျဲးတက့အသးသမုဒ်ဝဲ, တက့အသးသမု ဒ်ဝဲတက့. ဘၣ်တံဒိၣ်တံကွံာ်သုလၢအတုာ်တံဒဲးဘးအပူၤတဂုၤ. အဂုာ်ဒ်အံၤ, အဝဲအံၤမုာ်ယုၣ်မလၢတံအ

အကတိလီ။”

လာခံကတော်၊ လာလံာ်စီဆုံအသီတကတြုဂ်အပူ ပကထံာ်ဘာ်ကစာ်ယွအနီကစာ်ဒဲာ်အတိကိးတိာ် နှံာ်ပကထံာ်ဘာ်ဖဲ၊ **လံာ်လီာ်ဖျါ ၁၈:၄** နှံာ်လီ။

“ဒီးယနာ်ဟူတိာ်အကလုာ်အကတမံာ်သီာ်လာ မုခိာ်စံးဝဲဒဲာ်၊ ယပုဂ်ကိာ်မုာ်သ့ာ်ဧ၊ ဒ်သီးသုသုတဘာ် ဃးဒီးအတိဒဲးဘးတဂု၊ ဒီးဒ်သီးသုသုတဘာ်ဃုာ်ဒီးအတိနးတိာ်ဖျိာ်တဂုဒီး၊ ပးထီာ်လာအပူတက့ာ် ”

မုာ်ဝဲလီ။ တိာ်လာ “ယပုဂ်ကိာ်မုာ်သ့ာ်ဧ၊” နှံာ်ကမုာ်မတေသ့ာ်တဖာ်နှံာ်လဲာ်။ ပုသ့ာ်တဖာ်နှံာ် မုာ်ဒဲာ် ပုလအအိာ်ဝဲလာဘာ်လီာ်အတိရဲာ်တိာ်ကျဲအပူသ့ာ်တဖာ်နှံာ် အဝဲသ့ာ်အိာ်ဒီးတိာ်သ့ာ်တိသးတိလာ အဃုကစာ်ယွဒီးအတိမုာ်တိာ်တီ (အကလုာ်အကထါ) သ့ာ်တဖာ်နှံာ် အိာ်ဒဲာ်ဝဲစုဂါအဂုာ်နှံာ်လီ။ မုာ်ဝဲလီ။ ပုသ့ာ်တဖာ်နှံာ်မုာ်စုာ်ကိးပုဂ်ရိမုာ်ကဲာ်သီာ်လုးဒီးပုဂ်ရိာ်တဲးစတုးသ့ာ်တဖာ်နှံာ်လီ။

တိာ်လာတိာ်ကိးတိာ်အံာ်အဂုာ်နှံာ် ဘာ်တိာ်မေအိာ်ထီာ်အီဖဲ ၁၈၇၈ နံာ်အပူနှံာ်လီ။

တိာ်လာ “ယပုဂ်ကိာ်မုာ်သ့ာ်ဧ” အပူတဖုလာ ကစာ်ယွစံးတိာ်အပူနှံာ် သုဝဲစုာ်ကိး၊ မုာ်ဝဲပုသ့ာ်တဖာ်အ ကျဲတဂုစုာ်ကိးနှံာ်ဧါ။

လာမုာ်မဆါတနံာ်အံာ် ကစာ်ယွကတိတိာ်ဒီးနုစုာ်ကိးနှံာ်ဧါ။

တိာ်လာကစာ်ယွအတိကိးသ့ာ်တဖာ်ပနာ်ဟူဝဲသ့နှံာ်လီ။ ဘာ်မနုအဃိလဲာ်နှံာ်၊ တိာ်ကိးတိာ်အဝဲ အံာ်၊ လာသုဂီာ်နှံာ် မုာ်ဒဲာ်ဆူ ပုလတဂုစုာ်စုာ်အအိာ်နှံာ်ပထံာ်ဘာ်လီ။

ဘာ်ဃးဒီးပကစာ်အတိစံးပာ်စာ်တိာ်လာဝဲအကျိာ်သ့ာ်တဖာ်ပထံာ်ဒီးပနာ်ဟူာ်လံာ်အဃိ၊ တိာ်မေလာ ပကဘာ်မေနှံာ်မုာ်ဒဲာ်ပဘာ်သုးကွံာ်ပသးလာအချကတိာ်အပူနှံာ်အဂုာ်နှံာ်ပကထံာ်ဘာ်ဖဲ၊ **လံာ်မးသဲ ၂၄:၁၅** အပူနှံာ်လီ။

“မေသးဒ်နှံာ်ဒီး၊ တုသုထံာ်တိာ်သးဘာ်အဘာ်ဃး ဒီးတိာ်မေသယုာ်၊ လာဝဲဒါနံးယုလး ကတိတိာ် လာအဂုာ်နှံာ်၊ ဆာထာ်လာတိာ်လီာ်စီဆုံအပူဒီး၊ (ပုလအဖးလံာ်နှံာ် မံအနာ်ဟူာ်တက့ာ်)”

တိာ်လာလံာ်စီဆုံအဆာအဝဲအံာ်အပူနှံာ်၊ ပထံာ်ဘာ်တိာ်ကတိတိာ်လာအမုာ်၊ “သု” အံာ်နှံာ် မုာ်စုာ်ကိး သုဝဲသ့ာ်နှံာ်လီ။ တိာ်အဝဲအံာ်၊ လာသုဂီာ်နှံာ် သုတဘာ်ကွာ်အီလာ နီခိအမဲာ်ချဘာ်ဒီး၊ ကဘာ်မုာ်ဝဲဒဲာ်လာတိာ် ကူာ်သုကူာ်ဘာ်အမဲာ်နှံာ်လီ။ လာနှံာ်တကးဘာ်။ တိာ်ကတိတိာ်လာအမုာ်၊ “တုသုထံာ်တိာ်သးဘာ်အာ ဘာ်ဃးဒီးတိာ်မေသယုာ်၊ လာဝဲဒါနံးယုလးကတိတိာ်လာအဂုာ်နှံာ်၊ ဆာထာ်လာတိာ်လီာ်စီဆုံအပူဒီး၊ “အံာ်နှံာ် သုနာ်ဟူာ်ကစီဒီနှံာ်ဧါ၊ မုာ်ဝဲလီ။ တိာ်အံာ်မုာ်ဒဲာ်ပုဂုာ်လီာ်ခရံာ်အတိရဲာ်တိာ်ကျဲတမံာ်နှံာ်လီ။

တိာ်လာပုဂ်ရိမုာ်ကဲာ်သီာ်လုးအတိအိာ်ဖျိာ်ဒီးပုဂ်ရိာ်တဲးစတုး

အတိအိာ်ဖျိာ် ခံဖုအံာ်နှံာ် မုာ်ဒဲာ်ဘာ်လီာ်လီာ်နှံာ်လီ။

အခဲအံာ်ဘာ်ဃးဒီးတိာ်ဂုာ်သ့ာ်တဖာ်၊ ပနာ်ဟူာ်လံာ်အဃိ၊ တိာ်လာခံတဆီနှံာ် ကမုာ်တိာ်မနုသ့ာ်နှံာ် လဲာ်ဒီးပကဘာ်မေဒ်လဲာ်။ တိာ်စံးဆာနှံာ် ပကထံာ်ဘာ်ဖဲ၊ **လံာ်မးသဲ ၂၄:၁၆** နှံာ်လီ။

“ပုအိာ်လာကိာ်ယုဒါတဖာ်၊ မံအဃုာ်ဆူကစာ်ကလိတက့ာ်။”

လံာ်စီဆုံတဆာအံာ် အခီပညီကမုာ်တိာ်ဒ်လဲာ်။

တိာ်ကွဲးအသးလာပုဂုာ်ယုဒါတဖာ်အံာ်နှံာ် တမုာ်ဝဲပုဂုာ်ယုဒါလာ နီခိနီခိနှံာ်ဘာ်။ ဘာ်မနုအဃိလဲာ်နှံာ်၊

တၢ်လၢပုၤယုၤဒၤအကီၢ်အနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်လဲၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်တဖျၢၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်လီၤလၢအအိၣ်လၢတၢ်လူၢ်ခိၣ်အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢပအိၣ်လၢ ကစၢ်ခိၣ်အံၤ ပဘၣ်ဃုာ်ဆူကစၢ်ခိၣ်န့ၣ် ကမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်ခီလဲၣ်. တၢ်အဝဲအံၤအခီပညီတအိၣ်ဘၣ်. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ တၢ်လၢပုၤယုၤဒၤဖိအဝဲအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီးပုၤလၢပတံၤမၤအသးဒ်ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ဘၤဘူၤလိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤလိၣ်မၤလီၤတၢ်တမံၤလၢအမ့ၢ်, “ဃုာ်ဆူကစၢ်ကလိတက့ၢ်” အံၤန့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်မၤလိၣ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဖျိဖျိဖျါဖျါတမံၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အဝဲအံၤအဲၣ်ဒီးစံးတၢ်မနုၤန့ၣ်လဲၣ်.

တၢ်လၢ “ကစၢ်” အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်လၢ အစ့တမံၤန့ၣ်လီၤ.

ဒ်ပသ့ၣ်ညါတ့ၢ်လံ အသိး, တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ကွဲးလၢအမ့ၢ်, “ကစၢ်” အံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလၢဘီမ့ၢ်တဘျီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီးဘီမ့ၢ်တဘျီလၢပဘၣ်ဃုာ်ဆူအအိၣ်န့ၣ် ကမ့ၢ်ဘီမ့ၢ်မတၤတဘျီန့ၣ်လဲၣ်. တၢ်စံးဆၢန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, ကလိးစဲ ဘးၤ၇ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးဟံးထီၣ်က့ၢ်ပုၤလၢ တၢ်ခဲးအစိအကမီၤအပူၤ, ဒီးလဲက့ၢ်ပလီၢ်ဆူအဖိခွါလၢအအဲၣ်အီၤတကၤ အဘီအမ့ၢ်အပူၤလီၤ. ”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ကစၢ်အိၣ်တဖျၢၣ်လၢ ပဘၣ်ဃုာ်ဆူအအိၣ်န့ၣ်လီၤ. ကစၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ် “ကစၢ်ခရံၣ်အဘီအမ့ၢ်တဘျီ” န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢပုၤခရံၣ်ဖိအတၢ်ဘျီတၢ်ဘါအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် နီၢ်သ့ၣ်နီၢ်သးဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီခံမံၤခံကတြာ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢကစၢ်အတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်ဒီးအတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် မ်ပဃုာ်သဒၣ်ကွံာ်တၢ်လၢ, တၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢအကမၣ်ဒီးတၢ်လီတၢ်ဝုၤအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်န့ၣ်တဖၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံပကစၢ်, ဟ့ၣ်ပလီၢ်ပုၤတၢ်ဂ့ၢ်တနီၤလၢအမ့ၢ်ဝံၤအတၢ်စံးပတနီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပကမၤန့ၢ်ဟံၣ်ဘၣ်အီၤတမံၤစ့ၣ်စ့ၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ဟ့ၣ်ပလီၢ်တၢ် (၁)

လံာ်မးသဲ ၂၄:၁၇ – ဒီးပုၤလၢအအိၣ်လၢ ဟံၣ်ခိၣ်န့ၣ်, ဒ်သိးအကဟံးန့ၢ်အတၢ်တမံၤမံၤလၢ အဟံၣ်ပူၤဒီး, မ်အသုတယုာ်လီၤတဂ့ၤ.” (his house)

လံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤ အခီပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်.

တၢ်လၢဟံၣ်တဖျၢၣ်လၢ ဘၣ်တၢ်ဒုးဘၣ်ဃးအီၤအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ဟံၣ်လၢအမ့ၢ်, “ပုၤအဟံၣ်” တဖျၢၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်အဆိကတၢ်တမံၤလၢပဘၣ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်လၢပုၤဟံၣ်မၤအသးဒ်ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အါမံၤအါကလုာ်ဒီးအဖုသ့ၣ်တဖၣ်အဖုလၢအမ့ၢ် “တၢ်စူၢ်တၢ်န့ၢ်အဟံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်” အကလုာ်ကလုာ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးပုၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢ အအိၣ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ် အဖုသ့ၣ်တဖၣ်အဖုဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အါမံၤအါကလုာ်ကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

အခဲအံ့ဘဉ်းဒီးတၢ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အခိပညီန့ၣ် ပကချုသ့ၣ်ညါဘဉ်အီၤတက့ၢ်.

“ဒီးပုၤလၢအအိၣ်လၢ, ဟံၣ်ခိၣ်န့ၣ်, ဒ်သီးအကဟံးန့ၣ်အတၢ်တမံၤမံၤလၢအဟံၣ်ပုၤဒီး, မံၤအသုတယုၢ်လီၤ တဂ့ၤ.”

လံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤ စံးဘဉ်ပုၤလၢ, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖုလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်အတီၤလၢအထီ, ဒ် ပစံးတၢ်အသီး, လၢတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်အဟံၣ်ပုၤန့ၣ်, ပမ့ၢ်ထီၣ်သတြီၤကွၢ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖိအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်အကျါန့ၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်အတီၤလၢအထီဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ဟံၣ်တၢ်အသးသမူအတီၤန့ၣ်အိၣ်ဝဲလီၤ.

] မံၤအသုတယုၢ်လီၤတဂ့ၤ.

တၢ်ကတီၤဖိအဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, မံၤအသုတယုၢ်လီၤဆူတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်အတီၤလၢအဖျိၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်ဟံၣ်တၢ်လၢအ စ့ၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်ဟံၣ်တၢ်လၢအအိၣ်ဒီးအဖျိၣ်ဒီးအစ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်မံၤ အသုတထီၣ်သတြီၤအသးဒီးအီၤတဂ့ၤဒီးဘဉ်းဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤအဂ့ၢ်န့ၣ်စ့ၢ်ကီးမံၤအသုတမၤတၢ်ဂ့ၢ်လိာ်သံကွၢ် သံဒီးတၢ်ဒီးပုၤအဂ့ၢ်အဂၤတဂ့ၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ပလီၢ်တၢ်လီၤ.

ပုၤအဂ့ၢ်အဂၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသီး, ပုၤလုၢ်တၢ်အဒိၣ် သ့ၣ်တဖၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသီး, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖိအဂ့ၢ်အဂၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးလီၤ.

တၢ်လၢတၢ်ယုၢ်လီၤတၢ်အံၤန့ၣ် ကမ့ၢ်လၢမနုၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လဲၣ်. ပကထံၣ်ဘဉ်အတၢ်စံးဆၢန့ၣ် လီၤ.

“ဒ်သီးအကဟံးန့ၣ်အတၢ်တမံၤမံၤလၢအဟံၣ်ပုၤဒီး, မံၤအသုတယုၢ်လီၤတဂ့ၤ.”

တၢ်လၢတၢ်တမံၤမံၤန့ၣ် အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢဟံၣ်ပုၤအသိ တၢ်ဂ့ၢ်ကအိၣ်ထီၣ်လၢ ကဘဉ်ယုၢ်လီၤအသးန့ၣ် လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသီးပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအတအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ဟံၣ်တၢ်အမဲၣ်ချံတအိၣ်ဘဉ်အအိၣ်န့ၣ်ပတဘဉ် ဃုတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤအကလုၢ်အကထီၣ်လၢပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်ဒီးပတဘဉ်ဟံးန့ၣ်တၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤလၢအဝဲ သ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်ဘဉ်.

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လၢခံကတၢ်မၤအိၣ်ထီၣ်ဒၣ်တၢ်သဘဉ်ဘုၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်ပုၤအါဂၤကမၤ အိၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤန့ၣ် ပကစၢ်သ့ၣ်ညါပာ်စၢၤဝဲလီၤ. တၢ်မၤအဝဲအံၤအကတၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ကလီၤဒီးတ မ့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ်န့ၣ်ပုၤန့ၣ်ဘဉ်.

လၢပကစၢ်ယုၢ်ဂ့ၢ်အိၣ်မူဒံးအခါဒၣ်လဲာ်, ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်, ပုၤယုၤဒၤအသရၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, ပုၤဖၤ ရံးရဲဖိသ့ၣ်တဖၣ်, ပုၤဟထံအိၣ်ကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်တန့ၣ်ဘဉ်ကစၢ်ခရံၣ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်ယီၤဟဉ် ၇:၄၈** န့ၣ်လီၤ.

“ပဒိၣ်ပပုၤမ့ၢ်ဂ့ၤ, ပုၤဖၤရံးရဲမ့ၢ်ဂ့ၤ, မ့ၢ်အနာ်အီၤတဂၤဂၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ဘဉ်းဒီးတၢ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးအဝဲအံၤလၢမ့ၢ်မဆါတန့ၣ်အံၤစ့ၢ်ကီးအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ် သ့ၣ်တဖၣ်အခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်တမ့ၢ်ဘဉ်ခါ. လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲအဆိကတၢ်အစီၤအပူၤဒၣ်လဲာ်, တၢ် လၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤအကလုၢ်အကထီၣ်ဘဉ်တၢ်ထီၣ်ဒါအီၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်မၤတၢ်, ၂၈:၂၂** အပူၤန့ၣ် လီၤ.

“ မှန်ကန်သကဲ့သို့နဲ့ဒီး၊ နဆိကမိဂ်ဒ်လဲဂ်ဒ်လဲဂ်နဲ့၊ ဂုလောပနာဟူဘဉ်လာနလီလီ. အဂ်ဒ်အံ၊ တာ်လာ အလှ်အလ ဝ်အံ၊ ပသုဂ်ညါလာပုဒုဂ်ဒွဲဒ်အီတပုလ်လ်လီ. ”

မှ်ဝဲလီ. ဘဉ်ဃးဒီးတာ်ထီသဒါတာ်တမံအံလောမှ်မဆါတနံအံဒုဂ်လဲဂ်အိဂ်ဝဲနဲ့ ပထံဂ်ဘဉ်လီ.

တာ်ဟ့ဂ်ပလီတာ် (၂)

လံာ်မးသဲ ၂၄:၁၈ – ဒီးပုအိဂ်ဝဲလောစံာ်ပုပုနဲ့၊ ဒ်သီးအကဟံးန့ အကူအသီးဒီး၊ မ်အသုတကုကဒါကု ဆူအလီခံတဂု.-

လံာ်စီဆုံအဆာအဝဲအံ အခိပညီကအိဂ်ဒ်လဲဂ်.

တာ်လာ “စံာ်” နဲ့ မှ်ဒုဂ်တာ်ပနီဂ်တမံဒီးအခိပညီနဲ့ ပကထံဂ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်မးသဲ ၁၃:၃၈** နဲ့လီ.

“ဒီးစံာ်စီပုစီနဲ့, မှ်ဟီဂ်ခိဂ်”

မှ်ဝဲလီ. တာ်အဝဲအံတမှ်ဘဉ်တာ်အိဂ်ဖိဂ်အနီခိနီခိအသီး, တမှ်စုာ်ကီးပုတဖုလာအတမှ်ပုခရံဂ် ဖိသုဂ်တဖုနဲ့လီ. ဘဉ်ဆဉ်ပုသုဂ်တဖုကနာ်ဟူဘဉ်, တာ်မှ်တာ်တီအကလုာ်အကထါအဂ်နဲ့အိဂ်ဝဲလီ. ပကချုသုဂ်ညါဘဉ်ပကစာ်အတာ်ဟ့ဂ်ပလီတာ်လာဘဉ်တာ်ကွဲးအီလာတာ်ပနီဂ်အတာ်ကွဲးသုဂ်တဖုနဲ့တက့ာ်.

] မ်အသုတကုကဒါကုဆူအလီခံတဂု. -

လံာ်စီဆုံအဆာအဝဲအံမှ်ဒုဂ်, တာ်နာ်ဟူကစာ်ယွါအကလုာ်အကထါဝံအလီခံ, တာ်မကဒီးကုတါ ဆူအလီလီနဲ့အိဂ်ထီဂ်ဝဲလောပုတဖုအံအပူနဲ့လီ. အဝဲသုဂ် မကဒီးကုတါဆူအလီလီသုဂ်တဖုနဲ့ မှ်တာ်မနုသုဂ်တဖုနဲ့လဲဂ်. တာ်စံးဆာနဲ့ ပကထံဂ်ဘဉ်ဖဲ တာ်ဂုလာအကဟဲအပူနဲ့လီ.

] ဒ်သီးအကဟံးန့အကူအသီး,

ဒ်ပသုဂ်ညါတုာ်လံအသီး, တာ်လာ “တာ်အကူအသီး” အံနဲ့ မှ်ဒုဂ်, တာ်တီတာ်လီအဆုဖးထီလာအ မှ်တာ်အသွံဂ်လာအကျာ်ဘာပတာ်ဒဲးဘး, တာ်အဒိအတဲာ်အဂီအတာ်ပနီဂ်တမံနဲ့လီ. (လံာ်ဝံယရှါယါ ၆:၁၀). မှ်မှ်ဒ်နဲ့ဒီးတာ်လာ “တာ်ကူတာ်သီး” သုဂ်တဖုအံအခိပညီကအိဂ်ဒ်လဲဂ်.

တာ်လာ “တာ်ကူတာ်သီး” ဒ်ပစံးတာ်အသီး, တာ်ကျာ်ဘာတာ်သုဂ်တဖုအံနဲ့, မှ်ဒုဂ် ပုတဖုလာပာ်မ အသးဒ်တာ်အိဂ်ဖိဂ်တဖုနဲ့အဝဲသုဂ်တုာ်လီဒ်ထဲတာ်အလုာ်အလံာ်တမံ, ဒီးယုဒ်တာ်ထဲပုကအာ်လီအဝဲ သုဂ်လာအမှ်ပုခရံဂ်ဖိသုဂ်တဖုအဂီဒီးကမှ်စုာ်ကီးပုတာ်အိဂ်ဖိဂ်ဖိတဂုအဂီနဲ့ မှ်ဒုဂ်အတာ်ပညီဂ်နဲ့လီ.

မှ်ဝဲလီ. တာ်လာကစာ်ယွါအံ အတာ်သုဂ်ညါနီဂ်တာ်အံနဲ့ တမှ်ဒ်သီးပုကညီအတာ်သုဂ်ညါနီဂ်တာ် လာအမှ်ဒုဂ်ထဲအကဲထီဂ်ပုတာ်အိဂ်ဖိဂ်ဖိတဂုအဂီနဲ့ဘဉ်. ကဘဉ်မှ်ဝဲပုလာအချုတာ်မှ်တာ်တီဒီးဒ်ထီဂ် ထီထီဂ်လာတာ်စုာ်တာ်နာ်ကစာ်ယွါဒီးအကလုာ်အကထါသုဂ်တဖုအဂီနဲ့မှ်တာ်လာတာ်ဟ့ဂ်ပလီတာ်အဆူဂ် တမံနဲ့လီ.

တာ်ဟ့ဂ်ပလီတာ် (၃)

လံာ်မးသဲ ၂၄:၁၉ - ဒီးပုလုလုအဒါထီၣ်, ဒီးပုလုလုအဒုးအိၣ်န့ၣ်အဖိလုမုာ်နံၤတဖၣ်န့ၣ်, ဘၣ်အဖီၣ်လီၤ.

လံာ်စီဆံ့အဆာအဝဲအံၤ, အခီပညီကအိၣ်ဒဲလဲၣ်.

တၢ်ကတိၤဖိလုလုအမုာ်, “အဖိသ့ဆံး” အံၤန့ၣ်တမုာ်ဒဲတၢ်ကွဲးအသိးန့ၣ်ဘၣ်ဒီး, မုာ်ဒဲဖိသ့ဆံးလုာ် နီၣ်သးအတၢ်ဘၣ်ထွဲ, ဒဲပစံးတၢ်အသိး, နီၣ်သးအဖိသ့ဆံးလုာ်ဘၣ်တၢ်အိၣ်ဖျဲၣ်ထီၣ်အီၤတၢ်အဒိန့ၣ်လီၤ. ဒဲန့ၣ် အသိး, တၢ်လုာ် “တၢ်န့ၣ်ထံ” အံၤန့ၣ် စ့ၢ်ကီးတမုာ်တၢ်န့ၣ်ထံလုာ်တၢ်နီၣ်နီၣ်အသိး, တမုာ်စ့ၢ်ကီးတၢ်နီၣ်နီၣ်တမံၤလုာ် အဒုးအိၣ်န့ၣ်အဖိန့ၣ်ဘၣ်ဒီးဖဲ, လံာ် **၁ပုးတရူး ၂:၂** အတၢ်ကွဲးအသိး, မုာ်ဒဲ, တၢ်န့ၣ်ထံနီၣ်စၢ်ဘၣ်ဃးဒီးသ့ၣ်ဒီးသး န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးသ့မုာ်လုာ်ကွၢ်တၢ်လုာ်ပကစၢ်မုာ်တၢ်ဂုၤဒီး, ဒဲဖိဆံးအိၣ်ဖျဲၣ်သီအသိးန့ၣ်, ဆၢန့ၣ်တၢ်န့ၣ်ထံနီၣ်စၢ်ဘၣ် ဃးဒီးသ့ၣ်ဒီးသး,”

မုာ်ဝဲလီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂုၤအံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်ကလုာ်တံ ၄:၁၉**, လုာ်အမုာ် တၢ်မၤအသးလုာ် စီၤပီလူး အအိၣ်န့ၣ်အသိး, လုာ်ပုၤတဖုအဂီၢ်န့ၣ်မၤအသးဒဲသိး “မိၤသ့ၣ်တဖၣ်လုာ်အဘၣ်ထွဲဒီးနီၣ်သး” အဂီၢ် ပကစၢ်အတၢ်ဟ့ၣ်ပလီၢ်တၢ်ကတိၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

“ယဖိဆံးလုာ် ယဟုးဆါကဒီးလုာ် သုဃိတုၤခရံၣ်အကွၢ်အဂီၢ်လိၣ်ထီၣ်အသးလုာ်သ့ၣ်ပုၤသ့ၣ်စၢ်,”

မုာ်ဝဲလီၤ. ပုၤတဖုအံၤန့ၣ်မုာ်ဒဲ, တၢ်အိၣ်ဖျဲၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, ပုၤစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်သရၣ်သ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ် ကစၢ်စံးကတိၤတၢ်ဒဲလဲၣ်အဂီၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

] ကဘၣ်အဖီၣ်လီၤ (Woe unto Them)

လုာ်ပုၤတဖုအံၤအဂီၢ်ကမုာ်တၢ်ဖျိၣ်တၢ်ယာ်န့ၣ်လီၤ. (Woe - တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်, တၢ်သ့ၣ်အုးသးအုး, တၢ်သ့ၣ် ကီၢ်သးဂီၤ)ကအိၣ်ဝဲအဂီၢ်န့ၣ် ပကစၢ်စံးပာ်စၢ်အပိ, ပကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ပလီၢ်သ့ၣ်ပလီၢ်သးန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤ လဲၣ်.

ဘၣ်မနုၤအပိလဲၣ်န့ၣ်, တၢ်လုာ်ဖိဆံးသ့ၣ်တဖၣ်, ဒဲပစံးတၢ်အသိး, ပုၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် တဘၣ် တၢ်ဟ့ၣ်အိၣ်အီၤ အိၣ်အီၤလုာ် တၢ်မုာ်တၢ်တီအတၢ်န့ၣ်ထံဒီး တဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အိၣ်ဟ့ၣ်အိၣ်အီၤလုာ် နီၣ်သးအတၢ်အိၣ် လုာ် အဘၣ်န့ၣ်အပိလီၤ. ပုၤကွၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, ပုၤစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်အသရၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဟူတၢ်မုာ် တၢ်တီအကလုာ်အကထီၣ်ဝဲအလီၢ်ခံ, ကဘၣ်အာၣ်လီၤက့ၤအသးလုာ် တၢ်မုာ်တၢ်တီလုာ်အကမၣ်ဒီးတၢ်သိၣ်တၢ် သီသ့ၣ်တဖၣ်လုာ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အိၣ်အီၤလုာ်အပိန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂုၤအဝဲအံၤကဲထီၣ် တၢ်မၤတံာ်တံာ်ဒီးတၢ်သးဒု ဒီးသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ထီၣ်လုာ် အဝဲအသိဖိသ့ၣ်တဖၣ်အကျါန့ၣ်လီၤ. အသိဖိသ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီးကလီၤမၤကွံာ်ဝဲအဂီၢ် ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. လုာ်န့ၣ်တကးဘၣ်, အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်မၤဘျဲၣ်တၢ်ဆံဆဲၣ်ပူတပူစ့ၢ်ကီးလီၤ မၤကွံာ်အပိ, တၢ်ကီတၢ်ခဲကဲထီၣ်ဘၣ်အသးလုာ်သးသမူလုာ်အကအိၣ်မူဝဲမုာ်နံၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

မုာ်ဝဲလီၤ. တၢ်အံၤကီဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တမုာ်လုာ်တၢ်ကဲထီၣ်တၢ်အံၤန့ၣ်တမုာ်ဘၣ်.

တၢ်ဟ့ၣ်ပလီၢ်တၢ်အိၣ်ထံး (၃)မံၤအံၤန့ၣ်မုာ်စ့ၢ်ကီးတၢ်လုာ်ပဘၣ်ကူးက့ၤအီၤ (၃)မံၤအဂီၢ်န့ၣ်ပကထံၣ် ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်လုာ်ကဲ ၁၇:၃၄-၃၆** န့ၣ်လီၤ.

“ယစံးဘဉ်သု, တၢ်လၢမုၢ်တနၢန့ၣ်, ပုၤပိၣ်ခွါခံၣ်ကကအိၣ်လၢအလီၢ်မံတပူၤယိဒီး, တၢ်ကဟံးထီၣ်ကွံာ်တက, ဒီးအဝဲတကကအိၣ်လီၤတဲာ်လီၤ. ပုၤပိၣ်မုၢ်ခံၣ်ကကကုာ်ဆၢၣ်ကုာ်တပူၤယိ, ဒီးတၢ်ကဟံးထီၣ်ကွံာ်တက, ဒီးအဝဲတကကအိၣ်လီၤတဲာ်လီၤ. ဒီးအဝဲသ့ၣ်ကတိၤဆၢတၢ်ဒီးစံးဘဉ်အိၣ်, ကစၢ်စၢ, ဖဲလဲၣ်ပူၤလဲၣ်. ဒီးအဝဲဒၣ်စံးဘဉ်အိၣ်, ဖဲဒၣ်တၢ်အစိၣ်အိၣ်ဝဲတပူၤပူၤန့ၣ်, လီၤတၢ်တဖၣ်ကအိၣ်ဖျိၣ်ရိဖျိၣ်ဖဲန့ၣ်လီၤ.”

ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်အဖုသၢဖုန့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်အိၣ်ဒ်အဖီလၢအသိးန့ၣ်လီၤ.

- (၁) “တၢ်အလီၢ်မံ” အဖုတဖု - ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အကလုာ်ကလုာ်ဒီးတၢ်အဖုသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.
- (၂) “တၢ်ကုာ်ဆၢၣ်ကုာ်” အဖုတဖု - ပုၤလၢအကတဲာ်ကတီၤတၢ်ဒီးမၤတၢ်ခ့တၢ်ပုၤအတၢ်မၤလၢ, နီၢ်သ့ၣ်နီၢ်သးအတၢ်အိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဖုတဖုန့ၣ်လီၤ.
- (၃) “စံာ်ဇိၤပျဲၤဇိၤ” အဖုတဖု - ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိဒီးတမ့ၢ်ဘဉ်ပုၤခရံၣ်ဖိန့ၣ်ဘဉ်, ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီးတသ့ၣ်ညါပုၤခရံၣ်ဖိအတၢ်စံာ်စိၤတဲာ်စိၤန့ၣ်ဘဉ်. မ့ၢ်ပုၤလၢအဘါတၢ်အဂုၤအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်နီၣ် - ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်လၢပုၤကညီအလံာ်စိၤဆ့အပူၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဘဉ်.)

လၢတၢ်န့ၣ်အယိ တၢ်ဟ့ၣ်ပလီၢ်တၢ်အခိၣ်ထံးသၢဘီအံၤန့ၣ် မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးပုၤသၢဖုအံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ဆၣ်ပကစၢ်အအိၣ်န့ၣ် တၢ်ဟ့ၣ်ပလီၢ်တၢ်လွံာ်ဘီတဘီန့ၣ် အိၣ်ဝဲစ့ၢ်ကီးလီၤ.

တၢ်ဟ့ၣ်ပလီၢ်တၢ် (၄)

လံာ်မးသဲ ၂၄:၂၀ - “ဒီးဒ်သိးသုဃုာ်တၢ်န့ၣ် အသုတဘဉ်လၢ တၢ်ကိၢ်အကတီၢ်မ့ၢ်ဂုၤ, လၢအိၣ်ဘျးအနံၤမ့ၢ်ဂုၤ, တဂုၤဒီး, ဘါထုကဖၣ်တၢ်တက့ၢ်.”

လံာ်စိၤဆ့အဆၢအဝဲအံၤ အခိၣ်ပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်.

အဆိကတၢ်ပကဃုနၢ်ပၢ်တၢ်ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ပနီၣ်အံၤအခိၣ်ပညီန့ၣ်တက့ၢ်.

] တၢ်ကိၢ်အကတီၢ် - တၢ်လၢတၢ်ကိၢ်အကတီၢ်အံၤန့ၣ် အိၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်လၢ တၢ်ကိၢ်အကတီၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံအဂ့ၢ်န့ၣ် ပသ့ၣ်ညါတ့ၢ်လံန့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢတၢ်ကိၢ်အကတီၢ်အံၤန့ၣ် ကမ့ၢ်တၢ်ပနီၣ်မတၤတမံၤ န့ၣ်လဲၣ်. တၢ်စံးဆၢ န့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်တၢ်ကတီၤဒိ ၁၀:၅** န့ၣ်လီၤ.

“ပုၤလၢအထၢဖျိၣ်တၢ်လၢတၢ်ကိၢ်အကတီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဖိခွါလၢ အကူၣ်တၢ်သ့လီၤ. မ့ၢ်ပုၤလၢအမံဝဲလၢကူးဘုအကတီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဖိခွါလၢအဒုးမဲာ်ဆုးတၢ်လီၤ.” (in summer)

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢ “တၢ်ကိၢ်အကတီၢ်” အတၢ်ပနီၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် “တၢ်ကူးတၢ်အကတီၢ်” န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, တၢ်လၢ “တၢ်ကိၢ်အကတီၢ်” အံၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢ, “တၢ်ကူးတၢ်အကတီၢ်” ဝံၤဝဲအဆၢကတီၢ်တမံၤန့ၣ်လီၤ.

ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ကစၢ်ယွၤအတၢ်ဟ့ၣ်ပလီၢ်တၢ်တမံၤလၢအမ့ၢ်တၢ်ဘဉ်ဃုာ်ထီၣ်တၢ်လၢဘၤဘူၤလိၣ်အံၤန့ၣ်အသုတမ့ၢ် တၢ်ကူးတၢ်အဆၢကတီၢ်ဝံၤလံအလီၢ်ခံန့ၣ်ဘဉ်ဒီး, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တလီၤဘဉ်အဂီၢ်

နှင့် ပဘဉ်အိဉ်ဒီး “တၢ်ထုကဖဉ်” န့ဉ်လီၤ. ဘဉ်မနုၤအယိလဲဉ်န့ဉ်, ဒ်လံာ်ဝံယံးရမံယၤ, ၈:၂၀ အတၢ်ကွဲးအသိး, ပကထံဉ်ဘဉ်တၢ်သ့ဉ်အုးသးအုးအဂ့ၢ်န့ဉ်အယိလီၤ.

“တၢ်ကူးဘုအကတီၢ်ပူၤကွံာ်လံာ်. တၢ်ကီၢ်အကတီၢ်လၢာ်လံာ်. ဒီးပကတုၤဒဲးဘဉ်လၢတၢ်အုဉ်က့ၤခိဉ်က့ၤဘဉ်.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ကလဲၤသဒဉ်ဘၤဘူၤလိဉ်အဂ့ၢ်အံၤအိဉ်ဒီး, တၢ်မၤယံာ်မၤနီၢ်အသးဒီးတၢ်ယုာ်အသးအယိ, ကကဲထီဉ်တၢ်စဲၤခံးဒိဉ်တမံၤလၢ ပုၤတဖုအံၤန့ဉ်ကအိဉ်ဝဲလီၤ. ပုၤသ့ဉ်တဖုန့ဉ် ဒ်သိးအကကဲထီဉ် ကစၢ်ခရံဉ်အနီၢ်ခိဉ်ခိဉ်အကီၢ်န့ဉ်တၢ်အခွဲးအယာ်သ့ဉ်တဖုဘဉ်ခိဉ်ဂ့ၤအသးဒီးကဲထီဉ်လၢမုဉ်ကနီၤလၢအဟးဂီၤသ့ဉ်တဖုန့ဉ်လီၤ.

ပကလဲၤကဒီးဆူတၢ်ပနီဉ်ခံမံၤတမံၤန့ဉ်တက့ၢ်.

] လၢအိဉ်ဘုးအနံၤမ့ၢ်ဂ့ၤ, တဂ့ၤဒီး

တၢ်လၢအိဉ်ဘုးအနံၤ အဝဲအံၤအခီပညီကမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲဉ်. တၢ်အဝဲအံၤ တၢ်အကဒုလၢဘဉ်ထွဲဒီးပုၤယုာ်ဒၤဖိသ့ဉ်တဖုအကီၢ် အိဉ်ဘုးအနံၤနီၢ်နီၢ် အမ့ၢ်နံၤန့ဉ်လီၤ. တၢ်အစီၤသ့ဉ်တဖုလၢအဘဉ်ထွဲဒီးကစၢ်ယုၤအတၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤသ့ဉ်တဖုအပူၤန့ဉ် တၢ်အပတီၢ်နွံပတီၢ်တပတီၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်အနံဉ် (၁၀၀၀) အတၢ်ဆၢကတီၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ဟီဉ်ခိဉ်တဘုဉ်အံၤကဘဉ်တၢ်ဟအီၤလၢကစၢ်ယုဉ်ဂ့ၤခရံဉ်အနံဉ် (၁၀၀၀)အဆၢကတီၢ်အဂ့ၢ်န့ဉ်ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်မးသဲ ၁၂:၈** န့ဉ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပုၤကညီဖိခွါအံၤ, မ့ၢ်မ့ၢ်အိဉ်ဘုးအနံၤအကစၢ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢ, တၢ်အနံဉ် (၁၀၀၀)အံၤ အဆၢကတီၢ်န့ဉ် ဘဉ်စးထီဉ်ဝဲဖဲ, ၁၈၇၄ နံဉ်, လၢ Oct အပူၤန့ဉ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်စ့ၢ်ကီး “တၢ်စံဉ်ညီဉ်အမ့ၢ်နံၤ” န့ဉ်လီၤ. ပလဲၤခီဖျိဘဉ်တုာ်လံအနံဉ်သ့ဉ်တဖုအနံဉ်န့ဉ်ဒီးတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢမ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤန့ဉ်, ပတုၤယီၤလံတနံဉ်ဘဉ်တနံဉ်န့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ. တၢ်စံဉ်ညီဉ်လၢခံသ့ဉ်တဖုဒီး, တၢ်နးတၢ်ဖျိဉ်သ့ဉ်တဖုတုၤယီၤဝဲဆူဘၤဘူၤလိဉ်အဖီခိဉ်တနံၤဘဉ်တနံၤဘူးထီဉ်ဝဲလံန့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ. လၢတၢ်န့ဉ်အယိ တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲကအိဉ်ထီဉ်လၢ တၢ်လဲၤသဒဉ်ကွံာ်ဘၤဘူၤလိဉ်အအိဉ်န့ဉ်လီၤ.

တၢ်လၢအိဉ်ဘုးနံၤအမ့ၢ်နံၤန့ဉ် စးထီဉ်ဖဲ ၁၈၇၄ အနံဉ်အဂ့ၢ်န့ဉ် ပသ့ဉ်ညါတုာ်လံအယိ, အဆိကတၢ်, တၢ်ကူးဘုအကတီၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်ကီၢ်အကတီၢ်လၢာ်လံဝံဒီး, တၢ်ကူးတၢ်အဆၢကတီၢ်ဖဲအလၢထီဉ်ပွဲၤထီဉ်ဝဲအခါ, လၢအမ့ၢ်, “တၢ်ကီၢ်အကတီၢ်” တုၤလီၤလံန့ဉ်လီၤ.

တၢ်လဲၤသဒဉ်ကွံာ်ဘၤဘူၤလိဉ်အံၤန့ဉ်, ဒ်သိးအသုတဘဉ်လၢတၢ်ကီၢ်အကတီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, လၢအိဉ်ဘုးအနံၤမ့ၢ်ဂ့ၤ, တဂ့ၤအကီၢ်န့ဉ် ပဘဉ်ဘါထုကဖဉ်တၢ်န့ဉ်မ့ၢ်ဒဉ်ကစၢ်အတၢ်ဟ့ဉ်ပလီၢ်တၢ်န့ဉ်လီၤ.

**တၢ်လၢကစၢ်ယုၤအတၢ်ဟ့ဉ်ပလီၢ်တၢ်အဂ့ၢ်
လၢအမ့ၢ်တၢ်လဲၤသဒဉ်ဘၤဘူၤလိဉ်အံၤ
န့ဉ်အိဉ်ဒီးတၢ်မၤယံာ်မၤနီၢ်အသးဒီးတၢ်ယုာ်
အသးသ့ဉ်တဖုအကီၢ်အအိဉ်န့ဉ်
ဘဉ်တၢ်စံးကတီၢ်အီၤန့ဉ်လီၤ. တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲ
သ့ဉ်တဖုအိဉ်ထီဉ်ဝဲသ့အယိ, ကဘဉ်အိဉ်**

**ဒီး “တၢ်ဘၢထုကဖၣ်” န့ၣ်ကစၢ်အနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ
ဟ့ၣ်တၢ်ပလီၢ်သ့ၣ်ပလီၢ်သးန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.**

လာကစၢ်အတၢ်ဟ့ၣ်ပလီၢ်တၢ်အဃိ, ပုၤလာအဘၣ်တၢ်ကိးထီၣ်အီၤလာ ကလဲၤသဒၣ်ကွံာ်ဘၢဘူၤလိာ်
အဂီၢ်န့ၣ်, တၢ်ကမၤအသးလာ “အပုၤကလုာ်” အဖီခိၣ်န့ၣ် ကမ့ၢ်တၢ်ဒဲလဲၣ်ဒဲလဲၣ်န့ၣ်သ့ၣ်ညါဝဲအဃိ, အဝဲမၤ
ဝဲ ဒဲန့ၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

**မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လာပကစၢ်အံၤသ့ၣ်ညါပတၢ်
အိၣ်တၢ်ဆိးကိးမံၤဒဲးအဂီၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.**

လာခံကတၢ်, ပထံၣ်ဘၣ်တၢ်အကဒုတမံၤလာ အဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်လဲၤသဒၣ်ကွံာ်တၢ်အဂီၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်
ဘၣ်ဖဲ ၂မိၤရှု အသိး, တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်မၤလိတမံၤလာကစၢ်ယွၤသိၣ်လိနဲၣ်လိပုၤအဂီၢ်န့ၣ်ဒီးပကဘၣ်ဃု
သ့ၣ်ညါအီၤစ့ၢ်ကိးလီၤ.

၂မိၤရှု ၈:၂၅,

ဒီးဖၤရီၤကိးက့ၤစီၤမိၤရှုဒီးစီၤအဟရိၣ်, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, လဲၤလုာ်တၢ်လာသုကစၢ်လာကီၢ်အံၤအပူၤတက့ၢ်.

လံာ်စီဆုံအဆာအဝဲအံၤ စံးဘၣ်ပုၤလာ, ဒဲသိးအကလဲၤလုာ်တၢ်ပာ်တၢ်အဂီၢ်, စီၤမိၤရှုဒီးစီၤအဟရိၣ် စံး
ကတိၤတၢ်ဆူစီၤပၤဖၤရီၤအအိၣ်ဒီးမၤန့ၣ်တၢ်အခွဲးအယာ်လာကဘၣ်လဲၤလုာ်တၢ်လာပုၤမုၢ်ကနာအပူၤအဂီၢ်န့ၣ်
ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၂မိၤရှု ၈:၂၇** န့ၣ်လီၤ.

“ပကလဲၤလာပုၤလံာ်ကျါ သာနံၤကျဲ, ဒီးလုာ်တၢ်လာယွၤပကစၢ်, ဒဲအကမၤလိာ်ပုၤအသိးန့ၣ်လီၤ.”

လာလံာ်စီဆုံတဆာအံၤအပူၤန့ၣ်, မ့ၢ်သ့ထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကိးတၢ်လီၤကမၤကမၢ်တမံၤလာအိၣ်ဖျါထီၣ်ဒဲတၢ်
ဂီၤတဘျီအသိးန့ၣ်ခါ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အိၣ်ဖျါထီၣ်ဒဲတၢ်ဂီၤတဘျီအသိးလာအမ့ၢ်, ပုၤခရံၣ်ဖိ
သ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ကိးထီၣ်အီၤလာ ကဘၣ်လုာ်ထီၣ်ပာ်ထီၣ်တၢ်အဂီၢ်, အဆာကတီၢ်လာအမ့ၢ်တၢ်ဆာကတီၢ်ခဲ
အံၤအခါန့ၣ်, ကဘၣ်မၤတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလာတၢ်သးခုကစီၣ်အမ့ၢ်န့ၣ်အပူၤအဂီၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ရီၤမုၢ်
၁၂:၁** အပူၤန့ၣ်လီၤ.

**“မၤသးဒဲန့ၣ်ဒီး, ပုၤသ့ၣ်ဝဲသ့ၣ်စၢ, ယဃုကညးသုလာယွၤအတၢ်သးကညါတဖၣ်အဃိ, ဒဲသိးသုက
ပာ်သုနီၢ်ခိလာတၢ်လုာ်မူစီဆုံ, တၢ်ဘၣ်ယွၤအသး, လာအမ့ၢ်သုတၢ်မၤအဂ့ၤအဘၣ်လီၤ.**

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်မၤအိၣ်လီၤဖးအသးဒီးပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိအတၢ်ဘၣ်ထွဲလာအမ့ၢ်, တၢ်အိၣ်လာ “ပုၤလံာ်
ကျါ” ဒဲပစံးတၢ်အသိး, ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အသးသမူစ့ၢ်ကိးကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်လုာ်မူစီဆုံအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
ပကလဲၤကဒီးဆူတၢ်ပနီၣ်အဂၤတမံၤလာဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤန့ၣ်လီၤ.

] စီၤပၤဖၤရီၤ – တၢ်လာစီၤပၤဖၤရီၤအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်အဲၤကူပတူးအစီၤပၤဒီး တၢ်လာကီၢ်အဲၤကူပတူးအံၤန့ၣ် လာပုၤ
အံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်မၤကဲကုာ်တၢ်အလီၢ်ဒီးတၢ်ဖီၣ်တံာ်ဃးအဝဲသ့ၣ်အတၢ်လီၢ်
န့ၣ်လီၤ.

ပမ့ၢ်စံးလာအဂၤတမံၤန့ၣ်, တၢ်လာ စီၤပၤဖၤရီၤအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်စာတံာ်ဃာ်တၢ်အစီၤပၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်လာ
ကီၢ်အဲၤကူပတူးအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ဘၢဘူၤလိာ်အကဒုတမံၤဒီးတၢ်လာစီၤပၤဖၤရီၤအံၤစ့ၢ်ကိးမ့ၢ်ဒၣ်မုၢ်ကီၢ်လံာ်စၢတၢ်
လာအဟဘၣ်ဘၢဘူၤလိာ်အကဒုအဂီၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်မးသဲ ၁၃:၃၈** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးနိဉ်စံစဉ်န့ဉ်, မှာပုၤအာတကအဖိ,”

] စီမိၤရှုဒီးစီအဟရိဉ် – လာပုၤခရံဉ်ဖိသ့ဉ်တဖဉ်အကျါ ပုၤလၢအကမၤတၢ်လုာ်တၢ်ဟံအကီၢ် ပုၤသ့ဉ်တဖဉ် လၢအဟဲထီဉ်ဆူတၢ်မဲာ်ညါ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤလၢအကဟ့ဉ်လီၤအသး သ့ဉ် တဖဉ်န့ဉ်လီၤ. မှာဝဲလီၤ. ပုၤတဖုအံၤမှာ်ပုၤလၢ ဘဉ်တၢ်ဃုထၢအီၤသ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ် လီၤ.

ပုၤသ့ဉ်တဖဉ်လၢကယီၢ်ကစၢ်ယုဉ်ရှုးအခိဉ်လီၢ်တၢ်မၤလၢအမှာ်တၢ်လုာ်ထီဉ်အသးအကီၢ် ဘဉ်တၢ်ဃုထၢ အီၤသ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ်လီၤ.

တၢ်လၢစီမိၤရှုဒီးစီအဟရိဉ်အံၤန့ဉ်ဘဉ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလၢပုၤလၢဘဉ်တၢ်ဃုထၢအီၤ အဖုတဖုန့ဉ်လီၤ.

ပုၤဒိပုၤဝဲာ်ခံၤကအကျါပုၤအဆံးလၢအမှာ်စီမိၤရှုအံၤန့ဉ် မှာ်ပုၤတဖုလၢအဆံး, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, သိဖိလၢ အစုၤတဖုဒီး, စီအဟရိဉ်အံၤန့ဉ်မှာ်ဖိဝဲာ်ကိအဃိ, မှာ်ပုၤလၢအအါတဖု, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤကမျာ်လၢအအါ တဖုအတၢ်ပနီဉ်န့ဉ်လီၤ. တၢ်ခဲဖုအံၤအိဉ်ဝဲတပုၤဃီအံၤန့ဉ် မှာ်ဒဉ် “ကစၢ်ခရံဉ်အနီၢ်ခိနီၢ်ခိ” လၢတၢ်ဖံးတၢ်ညဉ် အသိးန့ဉ်လီၤ.

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူစီမိၤရှု, စီအဟရိဉ်ဒီးစီပၤဖၤရိဉ်, လၢအမှာ်ပုၤခဲခိယာ်ခိအံၤကတိၤလိာ် အသးအတၢ်ကတိၤဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ကဟးထီဉ်ဘဉ်လၢကီၢ်အဲၤကူပတူးအသိး, ပုၤလၢအကမၤတၢ်လုာ်တၢ်ဟံဒီး တၢ်ကဟ့ဉ်လီၤအသးသမူအကီၢ်န့ဉ်ကလဲၤသဒဉ်ကွံာ်ဘၤဘူၤလိာ်လၢတၢ်စံဉ်ညီဉ်တံာ်တၢ်ဒီးတၢ်ဟံလီၤသးသ့ဉ်တဖဉ် မှာ်ကီၤလံာ်စၤတၢ်ကလံာ်န့ဉ်လွဲန့ဉ်အသးလၢ “တၢ်ဒုးအိဉ်ထီဉ်တၢ်သးဒုဒိလၢတၢ်တီတၢ်လိၤအဂ့ၢ်န့ဉ်အိဉ်ဝဲလွံာ် ကလုာ်” န့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ.

တၢ်ဒုးအိဉ်ထီဉ်တၢ်သးဒုဒိလၢတၢ်တီတၢ်လိၤအဂ့ၢ် (၁)

၂မိၤရှု ၈:၂၅ ဒီးဖၤရိၤကိးကုၤစီမိၤရှုဒီး စီအဟရိဉ်, ဒီးစံးဝဲဒဉ်, လဲၤလုာ်တၢ်လၢသုကစၢ်လၢကီၢ်အံၤ အပူၤတက့ၢ်.

တၢ်ကတိၤဖိလၢအမှာ် “လၢကီၢ်အံၤအပူၤ” န့ဉ်မှာ်ဒဉ်လၢကီၢ်အဲၤကူပတူးအပူၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤဟံး န့ဉ်အခိပညီလၢနီၢ်သးတကပၤန့ဉ် မှာ်ဒဉ်လၢဘၤဘူၤလိာ်အတၢ်အိဉ်ဖိဉ်အတၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤလၢအကူဉ်ထီဉ်ဖး လီၤဟံးစၢၤဝဲအပူၤန့ဉ် ကမှာ်ဝဲဒဉ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမှာ်ဒဉ်မှာ်ကီၤလံာ်စၤတၢ်ကလံာ်န့ဉ်လွဲန့ဉ်တၢ်ဒီးအတၢ် န့ဉ်လိတၢ်ဆူအသုတဟးသဒဉ်ကွံာ်ဘၤဘူၤလိာ်န့ဉ်ဒီးကဘဉ်မၤတၢ်လုာ်တၢ်ဟံလၢအဘဉ်ထွဲဒီးကစၢ်ခရံဉ်ဒီး တၢ်မှာ်တၢ်တီအကလုာ်အကထါလၢ ဘၤဘူၤလိာ်အတၢ်အိဉ်ဖိဉ်အပူၤ ဖဲအအိဉ်ဒီးအသးသမူဒိကတီၢ်ညါအပူၤ န့ဉ် မှာ်အတၢ်ဒုးနဲဉ်ဖျါထီဉ်တၢ်လီၤ.

တၢ်ဒုးအိဉ်ထီဉ်တၢ်သးဒုဒိလၢတၢ်တီတၢ်လိၤအဂ့ၢ် (၂)

၂မိၤရှု ၈:၂၈ ဒီးဖၤရိၤ စံးဝဲဒဉ်, ယကပျာ်သု, ဒ်သိးသုကလုာ်တၢ်လၢယွၤသုကစၢ်လၢပုၤလံာ်ကျါလီၤ. ဘဉ်ဆဉ် ဒီးသုတလဲၤဘဉ်ယံၤယံၤကလဲာ်ဘဉ်.

တၢ်ဟံးလီၤအသးလၢကလဲၤသဒဉ်ကွံာ်ဘၤဘူၤလိာ်ဝံၤအလီၢ်ခဲန့ဉ် မှာ်ကီၤလံာ်စၤတၢ်ကလံာ်မၤ, တၢ်ဒုးအိဉ်

ထိပ်တံသးဒုဒီလာတံတီတံလီအဂတမံအဂုန့မုဒံ, “သုတလဲဘဉ်ယံယံကလဲဘဉ်” န့လီ. မုာ်
ဝဲလီ. ဘာဘူလိဉ်ဟ့ဉ်တံအခွဲအယာ်လာ ကဟးထီဉ်လာတံအိဉ်ဖိဉ်အကလုာ်ကလုာ်သ့ဉ်တဖဉ်အအိဉ်ဘဉ်
ဆဉ်, အဝဲသ့ဉ်ဟ့ဉ်တံကူဉ်လာပုကဆိကမိဉ်တံအဂီလာအမုာ်, “ဒီဉ်တံကွံဉ်ပတံဒုးသ့ဉ်ညါလိဉ်ပသးအ
ဂုန့တဂုလီ” န့လီ. လာတံတသ့တဘဉ်အပူ, ဟဲဒီးရူလိဉ်မုာ်လိဉ်ပသးဒီးပုတလါတဘျီ, မုတမုာ်,
တနံဉ် တဘျီန့ဉ် မုာ်ဒဉ်တံကွဲမုာ်တံတမံန့လီ. တံဆိကမိဉ်တံအံသ့ဉ်တဖဉ်ဘဉ်တံပာ်ဖျါအီလာ,
တံအိဉ်ဖိဉ် သရဉ်သ့ဉ်တဖဉ်, မုတမုာ်, လာပုတံအိဉ်ဖိဉ်ဖိသ့ဉ်တဖဉ်န့လီ.

-] အဆိကတံမတေသိဉ်လိနုလကစာ်ယုဉ်ဂူးဒီးလံဉ်စီဆုအဂုန့လဲဉ်.
-] ဒ်သီးနကအိဉ်မုဒ်ပုခရံဉ်ဖိတဂုအဂီန့ဉ် မုာ်မတေတဂုဟ့ဉ်သဆဉ်ထီဉ်နခံန့လဲဉ်.
-] လာနံဉ်သ့ဉ်တဖဉ်ခဲလာ်အပူ ပုတဂုလာအလုာ်အိဉ်လုာ်အီနုဒ်ပုခရံဉ်ဖိတဂုအသီးန့ဉ် နကလဲ
သဒဉ်ကွံဉ်အီစုာ်ကီးန့ဉ်ခါ. မုတမုာ်, နကမဟးဂီတံအာဉ်လီဒီးနကမစာ်ဒုဉ်ဒါန့ဉ်ခါ. တံသ့ဉ်
တဖဉ်ကမဒုဒီပသးဒီးကကဲထီဉ်တံဆိကမိဉ်ဖးဒိဉ်တမံလာဘဉ်ဃးဒီးတံမနုာ်မပုတံသ့ကွံ
သ့ဉ်တဖဉ်န့လီ.

တံကတီသ့ဉ်တဖဉ်လာအမုာ်တံသ့ကွံသ့ဉ်တဖဉ်အံန့ဉ် ကမဒုဒီပသးဒီးကမတံတံတံပုလာ ပ
ကလဲသဒဉ်ကွံဉ်တံဒီးပကဟးထီဉ်လာ ဘာဘူလိဉ်အပူန့လီ.

ဘဉ်ဆဉ်တံအိဉ်ဖိဉ်သ့ဉ်တဖဉ်အိဉ်ဒီးတံအကလုာ်အကထါလာအကမဉ်ဒီးတံရူလိဉ်မုာ်လိဉ်သ့ဉ်
တဖဉ်အံထီသဒါလိဉ်အသးဒီးတံမုာ်တံတီအကလုာ်အကထါဒီးတံရူလိဉ်မုာ်လိဉ်ပသးန့ဉ်အဃိ, သးလာအ
အိဉ်ဒီးတံတပူဃီဘဉ်ဆဉ်, လာခဲကဲထီဉ်ဒဉ်တံသးတမုာ်သ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီ.

တံန့ဉ်တဖဉ်ဝံဒီးသးလာအအိဉ်ဒီးတံစာဃာ်အသးဒီးဘာဘူလိဉ်သ့ဉ်တဖဉ်ကထုဉ်ဖျဲး လာ်လာ်
ဆုဆုအဂီတံပာ်လီပသးအံန့ဉ် အိဉ်ဖျါထီဉ်ဝဲဖျိဖျါဖျါန့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီ. ဖဲန့ဉ်အခါန့ဉ် မုာ်ကီလံဉ်စာတဉ်
စုာ်ကီးမအိဉ်ထီဉ် တံသးဒုဒီလာတံတီတံလီအဂု(၃)မံတမံန့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီ.

တံဒုးအိဉ်ထီဉ်တံသးဒုဒီလာတံတီတံလီအဂု (၃)

**၂မိရူ ဝးဝသ ဒ်န့ဉ်တမုာ်ဘဉ်, သုဝဲ, ပိဉ်ခွါလဲတံဒီးမယွာ်အတံတကုာ်. အဂုဒ်အံ, သုဃုတံန့ဉ်တမံ
လီ. ဒီးပုဟီထီဉ်ကွံဉ်အီလာ ဖာရီအမံဉ်ညါလီ.”**

တံအဝဲအံမုာ်ဒဉ် တံပာ်လီအသးအဂီအကျုလာတံကဒီဉ်တံကွံဉ်ဘာဘူလိဉ်ဒီးအတံသ့ဉ်ဟူး
သးဂဲသ့ဉ်တဖဉ်ဝံအလီခံ, တံဆိကမိဉ်ကအိဉ်ထီဉ်အဂီ, တံကလံဉ်နုာ်လွဲနုာ်တံဒီးတံဒုးအိဉ်ထီဉ်တံသးဒု
ဒီလာတံတီတံလီအဂုန့ဉ်အိဉ်ထီဉ်ဝဲန့ဉ်လီ.

တံကတီဖိလာအမုာ်, “သုဝဲပိဉ်ခွါလဲတံ” အံန့ဉ်အခီပညီကအိဉ်ဒ်လဲဉ်.

တံအဝဲအံမုာ်ဒဉ်နီသးအလုာ်အလံတမံဒီး, မုာ်တံဒိဉ်ထီဉ်ထီထီဉ်လာတံသ့ဉ်ညါတံအိဉ်ဒီးတံအ
လာအပုတမံန့ဉ်လီ. ဘဉ်ဃးဒီးတံဂုာ်အံန့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, **လံဉ်အုးဖုးစူး ၄း၁၃** န့ဉ်လီ.

**“တုပတုလာ တံတမံဃီဘဉ်ဃးဒီးတံနံတမံဃီ, တံသ့ဉ်ညါယွာ်အဖိခွါဒီး, “ပဒိဉ်တုာ်ခိဉ်ပု”
လာတံထဲသီးဒီးခရံဉ်အဂီအတံလာတံပုအပူလီ.”**

မှားဝဲလီ။ တၢ်အံၤမ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်လဲၤသဒၣ်ကွံာ်ဘၢဘူၤလိာ်ဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်လီၤမ့ၢ်လီၤဖးကအိၣ်ထီၣ်လၢ
ဟံၣ်ဖိဃီဖိဒူၣ်ဖိထၢဖိအပူၤန့ၣ်လီၤ။ ဘၣ်မနုၤအဃိလဲၣ်န့ၣ်, ပုၤလၢအတမ့ၢ်ပုၤပိာ်ခွါသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်
ထီၣ်လၢနီၢ်သးတကပၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်တဟ်ကန့ၣ်အသးအဂ့ၢ်န့ၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲအဃိလီၤ။ ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်တဟ်ကန့ၣ်
အသးအဂ့ၢ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲလၢကျဲအါဘိန့ၣ်ပထံၣ်လီၤ။

] ဟ့ၣ်လီၤတၢ်အခွဲးအယာ်ဆူပုၤဖိသ့ၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ကထီၣ်ဘၣ် Sunday School လၢ ဘၢဘူၤလိာ်
အတၢ်အိၣ်ဖိၣ်အပူၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ။

] တၢ်ကူၣ်သ့ကူၣ်ဘၣ်, ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၤတၢ်အၢ အတၢ်သိၣ်လိအလီၢ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်ဆုၢ်ဖိ
ဒိဖိသ့ၣ်ဆူ ဘၢဘူၤလိာ်တၢ်မၤလိအကိၣ်ဒီးအခီလုၣ်ကိၣ်လၢတၢ်သိၣ်လိဘၣ်ဃးဒီးတၢ်သံကွၢ်, တၢ်စံး
ဆၢအဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ။

] ကဘၣ်ဂုၢ်ကျဲးစၢအုၣ်အသးဘၣ်ဃးဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီသ့ၣ်တဖၣ်ဆူ အဟံၣ်ဖိဃီဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢ
အမ့ၢ်, ဆူမၤမ့ၢ်ဂ့ၤ, ဆူဝၤမ့ၢ်ဂ့ၤဒီးဆူ ဒီဘူးဒီတၢ်လၢအအိၣ်ဝဲလၢဟံၣ်တဖျၢၣ်ဃီအပူၤန့ၣ်တအိၣ်ဒီး
တၢ်ထုးဂံၢ်ထုးဘါန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ။

လၢဒူၣ်ဖိထၢဖိအပူၤဘၢဘူၤလိာ်အတၢ်အိၣ်ဖိၣ်မ့ၢ်အအိၣ်ဒီးတၢ်စိတၢ်ကမီၤလၢ ဒုးလီၤဆီတၢ်သ့အံၤန့ၣ်
မ့ၢ်အပျဲဆူဟံၣ်ဖိဃီဖိသ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်န့ၣ် ဘၣ်ဃးဒီးနီၢ်သးတကပၤအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်အံၤစ့ၤလီၤ ဝဲဒီးကဲ
ထီၣ်တၢ်သဘံၣ်ဘၣ်လၢဟံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ။ လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် အသးမ့ၢ်အိၣ်လၢ အကကိးထီၣ်
က့ၤအဟံၣ်ဖိခဲလၢာ်လၢဘၢဘူၤလိာ်အပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်မၤအိၣ်ထီၣ်တၢ်သးဒုဒီလၢတၢ်တီတၢ်လီၤအဂ့ၢ်
(၄)မံၤတမံၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ။

တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်သးဒုဒီလၢတၢ်တီတၢ်လီၤအဂ့ၢ် (၄)

**လံာ် ၂မိၤရှု ၁၀:၂၄ “ဒီးဖၢရီၤကိးနီၢ်စီၤမိၤရှု, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, လဲၤမၤယွၢ်အတၢ်တက့ၢ်. ဒုးအိၣ်လီၤတဲာ်ထဲသ့သိ
ဒီးသ့မဲာ်တဲးလဲးတဖၣ်, ဒီးသ့ဂီၤဘုၣ်ဂီၤဖံးတဖၣ်မိၤတက့ၢ်. သ့ဖိဆံးကလဲၤဒၣ်ဝဲဒီးသ့
တက့ၢ်.”**

တၢ်ကလဲၤသဒၣ်ကွံာ်ဘၢဘူၤလိာ်အတၢ်အိၣ်ဖိၣ်အံၤန့ၣ် ကအိၣ်ဃုာ်ဒီးဟံၣ်ဖိဃီဖိဒီးဖိသ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်
လၢာ်လၢာ်ဆူဆူဝံၤဒီးပာ်လီၤအသးကၢ်ကၢ်ကျၢၤကျၢၤဝံၤအလီၢ်ခံ, မ့ၢ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်မၤတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်သး
ဒုဒီလၢတၢ်တီတၢ်လီၤအဂ့ၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ကလံာ်န့ၢ်လွဲန့ၢ်တၢ်လၢခံကတၢ်တမံၤန့ၣ်မၤအိၣ်ထီၣ်ဝဲလီၤ။

တၢ်ကတိၤဖိလၢအမ့ၢ်, “ဒုးအိၣ်လီၤတဲာ်ထဲ, သ့သိဒီးသ့မဲာ်တဲးလဲးတဖၣ်, ဒီးသ့ဂီၤဘုၣ်ဂီၤဖံးတဖၣ်မိၤ
တက့ၢ်.” န့ၣ်အခီပညီကအိၣ်ဒိလဲၣ်. တၢ်လၢ “သိ, မဲာ်တဲးလဲးဒီးဂီၤဖံး” သ့ၣ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်ဒၣ်လၢသးသမူအတၢ်
မၤအိၣ်မၤအီအဂီၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. မှာ်ဝဲလီၤ. လၢဘၢဘူၤလိာ်အပူၤပုၤလၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢအမ့ၢ်တၢ်
အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အတၢ်မၤဒီးတၢ်မၤလိလံာ်ခီလဲၣ်ခီလဲၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးအီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မၤတံာ်တံာ်တၢ်ဒီးမၤဟး
ဂီၤပုၤအသးလၢ, ပုၤလၢအအိၣ်မူဝဲဒိသိးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကလုာ်အကထါသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အဂီၢ်လီၤ. လၢကျဲဒဲအံၤ
အဃိ ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်လီၤ။

တၢ်လၢ တၢ်သန့ၤအသးလၢကျိၣ်စ့အံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်မၤအိၣ်ထီၣ်တၢ်သးဒုဒီလၢတၢ်တီတၢ်လီၤအဂ့ၢ်လၢအ

ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်တီတၢ်လိအကလုာ်အကထါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢအမၤတၢ်လၢဘၢဘူၤလိၣ်န့ၣ် ကဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ် ပလီၤတၢ်ဆူအဝဲသ့ၣ်လၢကဘၣ်ပၢ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤဒီးအတၢ်ဘၣ်ထွဲသ့ၣ်တဖၣ်ကဘၣ်တၢ်ဒိၣ်တဲာ်ကွံာ်အီၤန့ၣ် လီၤ.

တၢ်ဒိန့ၣ်အသိး ပုၤလၢအမၤတၢ်မၤလၢအမ့ၢ်ကသံၣ်သရၣ်အတၢ်မၤဒီးပုၤကွၢ်ပုၤဆါကသံၣ်သရၣ်မ့ၢ် စ့ၢ်ကိးကမ့ၢ်တၢ်ဒိန့ၣ်အသိးလီၤ.

**တၢ်လဲၤသဒၣ်ကွံာ်ဘၢဘူၤလိၣ်အံၤန့ၣ် ကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်နၢ်အကၢ်အကျၢ်အခိၣ်ခါဒီး၊
ကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်သန့အသးလၢကစၢ်ယွၤန့ၣ်လီၤ.**

ပုၤလၢအသန့အသးလၢကစၢ်ယွၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ် ကဘၣ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်အာၣ်လီၤ အီၤလီၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်စ့ၤတြီၤ ၁၃:၅** န့ၣ်လီၤ.

**“သုမၤတၢ်ဖံးတၢ်န့ၣ်, မိအထူၣ်ဖျဲးဒီးတၢ်အဲၣ်ကျိၣ်စီၤစ့ၤတက့ၢ်. ဖဲသုတၢ်အိၣ်တဖၣ်န့ၣ်, သ့ၣ်မံသး
မံဒီးအီၤတက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်စံးဝဲဒၣ်, ယတညိကွံာ်ဘၣ်န့ၣ်ဘၣ်. ယတလဲၤသဒၣ်ဘၣ်န့ၣ်ဘၣ်.”**

**လံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ကစၢ်ယွၤအနီၢ်ကစၢ်
ဒၣ်ဝဲအအိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢတၢ်သးတသ့ၣ်ဘၣ်အပူၤလီၤ.**

စံးဝဲစ့ၢ်ကိးလၢ ကကွၢ်ထွဲန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဒိန့ၣ်အသိး, မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤတၢ်ကိးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်အဟဲလၢထးလၢကစၢ်ယွၤအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ အတၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ. ဒီပုၤဝဲၤလၢတၢ်အဲၣ်အီၤသ့ၣ်သုစၢ, ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကိးအဝဲအံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်လီၣ်
ပျါ, ၁၈:၄** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးယနၢ်ဟူတၢ်အကလုာ်အကတမံၤသီၣ်လၢ မူခိၣ်စံးဝဲဒၣ်, ယပုၤဂီၢ်မ့ၢ်သ့ၣ်စၢ, ဒ်သိးသုသုတဘၣ်ဃး
ဒီးအတၢ်ဒဲးဘးတဂ့ၤ, ဒီးဒ်သိးသုသုတဘၣ်ဃုာ်ဒီးအတၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်တဂ့ၤဒီး, ဟးထီၣ်လၢအပူၤတက့ၢ်.”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢတၢ်လဲၤသဒၣ်ကွံာ်ဘၢဘူၤလိၣ်အံၤန့ၣ် ကဘၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်လၢာ်လၢာ်ဆုဆုအလၢအပွဲၤ န့ၣ်လီၤ. လၢခံကတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်, ပကကနၣ်ကစၢ်အတၢ်ကတိၤလၢအမ့ၢ်, **လံာ်ယီၤဟ့ၣ် ၁၀:၄**, အတၢ်စံးပၢ်န့ၣ် တက့ၢ်.

**“တုၤအဒုးဟးထီၣ်အသိးဒၣ်ဝဲဒီး, လဲၤဝဲလၢညါ, ဒီးသိန့ၣ်ပိာ်ထီၣ်အခံလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, သ့ၣ်ညါအက
လုာ်လီၤ”**

] တၢ်လၢကစၢ်ယွၤအသိသ့ၣ်တဖၣ်အကျါန့ၣ် သုမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးပုၤတဂၤစ့ၢ်ကိးန့ၣ်ခါ.

] မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤသုန့ၣ်ဟူစ့ၢ်ကိး ကစၢ်အကလုာ်စ့ၢ်ကိးခါ.

] တၢ်လၢမ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤတၢ်ကိးတၢ်လၢထးန့ၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးသုဂီၢ်စ့ၢ်ကိးန့ၣ်ခါ.

တၢ်ကိးတၢ်လၢထးအံၤန့ၣ် သုန့ၣ်ဟူဝံၤဒီးလၢတၢ်ဒိကန့ၣ်ကအိၣ်ဝဲအဂီၢ် မိပကစၢ်ယွၤကမၤစၢဘၣ်သု ကိးဂၤဒဲးန့ၣ်တက့ၢ်.